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Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων: "Κύρωση Συµφω-
νίας ανταλλαγών και συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου
Δικαιοσύνης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Δικαιοσύνης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας", σελ. 1355-
1357

2. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Εθνικής  Άµυ-
νας:

α) "Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου  Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµο-
σπονδιακού Υπουργείου  Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµο-
κρατίας της Γερµανίας, του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου  Άµυνας της Ιταλι-
κής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου  Άµυνας της Ρουµανίας,
του Υπουργείου  Άµυνας της Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου  Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας, του
Υπουργείου  Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης
Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας και του Στρατηγείου
της Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκησης Μετασχηµατισµού, σχε-
τικά µε τη Λειτουργική Σχέση που αφορά το Διακλαδικό Κέν-
τρο Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και
Πυρηνικής  Άµυνας (JCBRN Defence COE Functional Rela-
tionship MOU)", σελ. 1366, 1376

β) "Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου  Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµο-
σπονδιακού Υπουργείου  Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµο-
κρατίας της Γερµανίας, του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου  Άµυνας της Ιταλι-
κής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου  Άµυνας της Ρουµανίας,
του Υπουργείου  Άµυνας της Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου  Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας, του
Υπουργείου  Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης
Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας αναφορικά µε την
Ίδρυση, Διοίκηση και Λειτουργία του Διακλαδικού Κέντρου
Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και Πυρηνικής
Άµυνας (JCBRN Defence COE Operation MOU)", σελ. 1366,
1430

γ) "Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου  Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας
που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονι-
στικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της
Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Διευθέτη-
σης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Υπουργείου  Άµυνας της Δηµοκρατίας

της Πορτογαλίας, σχετικά µε την εφαρµογή του Μνηµονίου
Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου  Άµυνας της Δηµο-
κρατίας της Πορτογαλίας που αφορά στη συνεργασία εντός
του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)",
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µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και του Υπουργείου  Άµυνας του Κράτους του
Κατάρ", σελ. 1370, 1625
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Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρα-

τικής Αριστεράς και οι Βουλευτές του κόµµατος του κατέθε-
σαν πρόταση νόµου: "Ρύθµιση οφειλών προς Ο.Α.Ε.Ε.", σελ.
1371
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Αθήνα, σήµερα στις 11 Σεπτεµβρίου 2013, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα Διακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 10-9-2013
εξουσιοδότηση του Τµήµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΙΕ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης
10 Σεπτεµβρίου 2013, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο
του σχεδίου νόµου: «Αναδιάρθρωση της Δευτεροβάθµιας Εκπαί-
δευσης και λοιπές διατάξεις»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Στο σηµείο αυτό ανακοινώνονται από τον κ. Ιωάννη Μαντά,
Βουλευτή Ιωαννίνων, τα ακόλουθα:

Α.ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διά-
βρωση των ακτών της δυτικής Αχαΐας. 

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αντιδρά-
σεις που προκαλεί η απόφαση του Υπουργείου Πολιτισµού και
Αθλητισµού να σταµατήσει τις πολύχρονες έρευνες για την ανά-
δειξη της αρχαίας Ελίκης στο Αίγιο. 

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη
οχηµάτων του Λιµενικού Σώµατος και στην αδυναµία εξασφάλι-
σης εποχούµενων περιπολιών. 

4) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗ-
ΡΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Κωνσταντίνα
Παπακώστα διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό των υποψηφίων
διδακτόρων από τις υποτροφίες του ΙΚΥ.

5) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗ-
ΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Διευθυντής του Επι-
µελητηρίου Δωδεκανήσου παραθέτει τις προτάσεις της ΓΣΕΒΕΕ
για την επίλυση του θέµατος που αφορά την αναγκαστική εί-
σπραξη των οφειλοµένων συνδροµών από τον ΟΑΕΕ.

6) Οι Βουλευτές, Αρκαδίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ,
Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ και Κοζάνης κ. ΕΥΓΕΝΙΑ
ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Διοίκηση του
Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου Αρκαδίας αιτείται τη διερεύνηση
των συνθηκών του πρόσφατου θανατηφόρου ατυχήµατος σε
ορυχείο του ΑΗΣ Μεγαλόπολης και την απόδοση ευθυνών. 

7) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του ΤΕΙ Θεσσαλίας
αιτείται την κάλυψη των αναγκών σίτισης των σπουδαστών για
την περίοδο Ιουλίου-Δεκεµβρίου 2013.

8) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατό-
µων µε Αναπηρία αιτείται την εξαίρεση των ατόµων µε αναπηρία
από το µέτρο της διαθεσιµότητας.

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ζαγορίου Νοµού Ιωαννί-
νων εκφράζει την αντίθεσή του στην εφαρµογή του µέτρου του
έκτακτου ειδικού τέλους και στις ρυθµίσεις για τις αντικειµενικές
αξίες των ακινήτων στην περιοχή.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ελλήνων Φυσι-
κών εκφράζει την αντίθεσή της στην υποβάθµιση του µαθήµατος
της Φυσικής στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

11) Οι Βουλευτές, Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ, Λέσβου κ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΕΡΔΕΛΗΣ, Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ,
Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ, Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗ-
ΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ, Κεφαλληνίας κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ και
Ζακύνθου κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ-ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία οι δήµαρχοι διαφόρων νησιωτικών περιο-
χών της χώρας εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για την ανα-
στολή λειτουργίας των τοπικών ΔΟΥ.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Φιλολόγων
Νοµού Ηρακλείου εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για την υποβάθ-
µιση των µαθηµάτων της Ιστορίας και των Νέων Ελληνικών στα
ΕΠΑΛ.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Εκπαιδευτικών Εικαστι-
κών Μαθηµάτων επισηµαίνει την ανάγκη ένταξης της διδασκα-
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λίας των καλλιτεχνικών µαθηµάτων στο σχέδιο νόµου για τη δευ-
τεροβάθµια εκπαίδευση.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Φιλολόγων Νοµού Ηρα-
κλείου εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την υποβάθµιση των
µαθηµάτων της Ιστορίας και των Νέων Ελληνικών στα ΕΠΑΛ.

15) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο κ. Νικόλαος Λογοθέτης αιτείται την επίλυση θέµατος
που αφορά την τήρηση των νόµιµων διαδικασιών της σύµβασης
κατασκευής του αγωγού µεταφοράς και διάθεσης λυµάτων του
ΒΙΟΚΑ στην Κίµωλο.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Δηµοκρατική Ανε-
ξάρτητη Κίνηση Εργαζοµένων ΙΚΑ-ΕΤΑΜ διαµαρτύρεται για την
εφαρµογή του µέτρου της κινητικότητας στους εργαζόµενους
του κλάδου.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Σαρτζετάκης, καθη-
γητής Πληροφορικής, παραθέτει τις παρατηρήσεις του σχετικά
µε τη διδασκαλία του µαθήµατος της Πληροφορικής στη δευτε-
ροβάθµια εκπαίδευση.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Δέσποινα Τσατσούλη παρα-
θέτει τις προτάσεις της στο νέο σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Παιδείας και Θρησκευµάτων για τη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

19) Οι Βουλευτές Αχαΐας, κ. ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ και κ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Δήµος Καλαβρύτων Nοµού Αχαΐας αιτείται τη διατήρηση της
λειτουργίας του Νοσοκοµείου Καλαβρύτων και τη µη υποβάθ-
µισή του σε κέντρο υγείας.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειος Παγώνης, καθηγη-
τής Πληροφορικής, διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση του µα-
θήµατος της Πληροφορικής στο υπό ψήφιση σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ηλίας Καρκάνης, καθηγητής
Πληροφορικής, διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση του µαθήµα-
τος της Πληροφορικής στο υπό ψήφιση σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειος Κόκκαλης, καθηγη-
τής Πληροφορικής, διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση του µα-
θήµατος της Πληροφορικής στο υπό ψήφιση σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ανέστης Τσουλφάς διαµαρ-
τύρεται για την υποβάθµιση του µαθήµατος της Πληροφορικής
στο υπό ψήφιση σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας και
Θρησκευµάτων.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μάνος Χαλκιαδάκης, Μεταδι-
δάκτωρ Ιστορίας Πανεπιστηµίου Οξφόρδης, παραθέτει τις
αντιρρήσεις του στο θέµα της υποβάθµισης του µαθήµατος της
Ιστορίας στα ΕΠΑΛ.

25) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Κιµώλου Νοµού Κυκλά-
δων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την ακτοπλοϊκή

σύνδεση της Κιµώλου µε τον Πειραιά.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελληνικών Κολλε-
γίων παραθέτει τις παρατηρήσεις του στις διατάξεις του σχεδίου
νόµου για την αναδιάρθρωση της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης
που αφορούν τα κολλέγια.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο του Ενι-
αίου Φορέα Μελών ΔΕΠ του ΕΑΠ παραθέτει τις προτάσεις της
επί του άρθρου 37 του υπό ψήφιση σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Παιδείας και Θρησκευµάτων.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Φλωράς αιτείται την
επίλυση θέµατος που αφορά σε πρόστιµα που έχουν βεβαιωθεί
από το Υπουργείο Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας για ενδο-
οµιλικές τιµολογήσεις.

29) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Μαγνησίας αιτείται την
αθώωση και αποκατάσταση του νευροχειρουργού Νίκου Χαυ-
τούρα.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Μορφωτικός και Πολιτιστικός
Σύλλογος Μαυροβουνίου «Η Ελπίδα» αιτείται τη δηµιουργία λα-
ογραφικού µουσείου και δανειστικής βιβλιοθήκης.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Ζαχαρίου, καθηγη-
τής Πληροφορικής, εκφράζει την αντίθεσή του στις διατάξεις του
σχεδίου νόµου για τη δευτεροβάθµια εκπαίδευση, που αφορούν
τη διδασκαλία του µαθήµατος της Πληροφορικής.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία σύλλογοι των ΕΠΑΣ Χανίων δια-
µαρτύρονται για τη µετατροπή των ΕΠΑΣ σε εσπερινά ΕΠΑΛ.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελπίδα Σταµούλη εκφράζει
την αντίθεσή της στις διατάξεις που αφορούν τη διδασκαλία του
µαθήµατος της Πληροφορικής, όπως διατυπώνονται στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Δηµήτριος Τζελέπης παραθέ-
τει τις παρατηρήσεις του στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Παιδείας και Θρησκευµάτων για τη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

35) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Προϊστάµενος του Τµήµατος
ΟΑΕΕ Γιαννιτσών αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του τµή-
µατος.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία 202 Καθηγητές Πληροφορικής εκ-
φράζουν τη διαµαρτυρία τους για την υποβάθµιση του επαγ-
γέλµατός τους, όπως διατυπώνεται στο υπό ψήφιση σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων.

37) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Σουλτάνα Κάρτα αιτείται
την επίλυση θέµατος µετάθεσής της για ιδιαίτερα σοβαρούς οι-
κογενειακούς λόγους.

38) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο Έδεσ-
σας εκφράζει την αντίθεσή του σε ενδεχόµενη κατάργηση ή συγ-
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χώνευση της Δηµόσιας Βιβλιοθήκης Έδεσσας.

39) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Ηλείας αιτεί-
ται τη διατήρηση της λειτουργίας του ΤΑΠ Πύργου.

40) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ευάγγελος Γκόρος αιτείται την
επίλυση θέµατος που αφορά την αντιµετώπιση προβληµάτων
υγείας της συζύγου του.

41) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο κ. Γεώργιος Κυριακίδης αιτείται την προστασία του
δικαιώµατος στην εργασία των διακριθέντων αθλητών δηµοσίων
υπαλλήλων, διορισµένων µε τον αθλητικό νόµο 2725/1999.

42) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Μελισσοκοµικός Συνεταιρι-
σµός Έδεσσας επισηµαίνει τον κίνδυνο αναστολής της λειτουρ-
γίας του Κέντρου Μελισσοκοµίας Δυτικής Μακεδονίας, λόγω
περικοπής δαπανών από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων.

43) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Αλµωπίας Νοµού Πέλ-
λας εκφράζει την αντίθεσή του στην πρόθεση του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας να διακόψει τη λειτουργία του Τάγµατος Εθνο-
φυλακής Αριδαίας. 

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ελευθέριος Χαρτοµατσίδης,
καθηγητής Πληροφορικής, εκφράζει την αντίθεσή του στην υπο-
βάθµιση του µαθήµατος της Πληροφορικής στη δευτεροβάθµια
εκπαίδευση.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Εµµανουήλ Δάφτσης παρα-
θέτει τις προτάσεις του στο σχέδιο νόµου για την αναθεώρηση
της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λεωνίδας Πράπας παραθέτει
τις απόψεις του στο σχέδιο νόµου για τη δευτεροβάθµια εκπαί-
δευση.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Αναγνωστάκης, κα-
θηγητής Πληροφορικής, εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την
υποβάθµιση του µαθήµατος της Πληροφορικής στη δευτεροβάθ-
µια εκπαίδευση.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι κύριοι Βαίλειος Τσακανίκας και
Πέτρος Παπαδόπουλος, καθηγητές Πληροφορικής, εκφράζουν
την αντίθεσή τους στην υποβάθµιση του µαθήµατος της Πληρο-
φορικής στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Τσαγκαλίδης εκφρά-
ζει τη διαµαρτυρία του για την υποβάθµιση του µαθήµατος της
Πληροφορικής στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ευθύµιος Λέκκας και η Ελλη-
νική Γεωλογική Εταιρεία διαµαρτύρονται για τις διατάξεις του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων που
αφορούν τα γνωστικά αντικείµενα των γεωεπιστηµών.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μ. Κουλιφέτης, καθηγητής χη-

µικός µέσης εκπαίδευσης, παραθέτει ανακοίνωση της Ένωσης
Ελλήνων Χηµικών για το νέο λύκειο.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ηλεκτρο-
νικών Φυσικών-Ραδιοηλεκτρολόγων επισηµαίνει τις σοβαρές αλ-
λαγές που θα επιφέρει η ψήφιση του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Παιδείας και Θρησκευµάτων για τη δευτεροβάθµια εκπαί-
δευση στον κλάδο τους.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Συντονιστικό Εκπαιδευτικών
Φυσικής Αγωγής Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Νοµού Ιωαννί-
νων διαµαρτύρεται για τη µείωση των ωρών διδασκαλίας του µα-
θήµατος της Φυσικής Αγωγής στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

54) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Μελισσοκοµική Ελλάδας αιτείται
την επίλυση θέµατος που αφορά τη ρύθµιση των εκκρεµών δό-
σεων των δανείων των αγροτών µελισσοκόµων και την αναστολή
πληρωµής αυτών για δύο χρόνια.

55) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση του
θέµατος κατάργησης της στρατιωτικής µπάντας της ΙΙας Μ/Κ Με-
ραρχίας Πεζικού Έδεσσας.

56) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εκτελεστική Επιτροπή της ΑΔΕΔΥ
αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την άσκηση των καθη-
κόντων της Προέδρου του ΔΣ του Συλλόγου των Υπαλλήλων
Τουριστικής Ανάπτυξης.

57) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ιδιωτικών Υπαλ-
λήλων Ελλάδας και ο Σύλλογος Υπαλλήλων Ασφαλιστικών Τα-
µείων αιτούνται την παροχή διευκρινίσεων για θέµατα που
αφορούν το ΤΕΑΥΕΚ.

58) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σπυρίδων Έξαρχος αιτείται
την επανεξέταση της απόφασης διακοπής καταβολής της σύν-
ταξής του, λόγω υπέρβασης των εισοδηµατικών κριτηρίων κατά
δύο ευρώ.

59) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Λειτουργών
Τεχνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης αιτείται την υιοθέτηση
προτάσεών της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας και
Θρησκευµάτων για τη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

60) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών-Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη
µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης καυσίµων κίνησης και
θέρµανσης στην Κρήτη και σε όλες τις νησιωτικές περιοχές.

61) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Λιµενεργα-
τών και Λεµβούχων Νοµού Ρεθύµνης αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά την έκδοση αδειών τύπου Α’ και Β’(φορτο-
εκφόρτωσης) στην περιοχή.

62) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι κύριοι Προκόπιος Καραβέτσιος,
Αθανάσιος Τσολακίδης και Σωκράτης Πεπές, καθηγητές Πληρο-
φορικής, αιτούνται να συνεχίσει να αποτελεί η Πληροφορική πα-
νελλαδικώς εξεταζόµενο µάθηµα.

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Στέφανος Γραβάνης, καθηγη-
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τής Πληροφορικής, αιτείται να συνεχίσει να αποτελεί η Πληρο-
φορική πανελλαδικώς εξεταζόµενο µάθηµα.

64) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελπίδα Σταµούλη αιτείται να
αποτελέσει η Πληροφορική πανελλαδικώς εξεταζόµενο µάθηµα.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Γιώρης, καθηγητής
Πληροφορικής, αιτείται να αποτελέσει η Πληροφορική πανελλα-
δικώς εξεταζόµενο µάθηµα.

66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Σταυρούλα Πραντσούδη δια-
µαρτύρεται για την κατάργηση της διδασκαλίας του µαθήµατος
του Προγραµµατισµού, όπως αναφέρεται στο υπό ψήφιση σχέ-
διο νόµου για το νέο λύκειο.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αµβρόσιος Κορλίνης διαµαρ-
τύρεται για την υποβάθµιση του µαθήµατος της Πληροφορικής
στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

68) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Απόστολος Μεϊντάνης, καθη-
γητής Πληροφορικής, αιτείται να αποτελέσει η Πληροφορική
πανελλαδικώς εξεταζόµενο µάθηµα στη Γ’ λυκείου.

69) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Δηµήτριος Μπατιστάκης, κα-
θηγητής Πληροφορικής, διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση του
µαθήµατος της Πληροφορικής στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

70) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Εργαζοµένων ACS Αλί-
µου καταγγέλλει ότι η εταιρεία «ACS ΔΙΕΘΝΕΙΣ ΜΕΤΑΦΟΡΕΣ ΚΑΙ
ΔΙΕΥΚΟΛΥΝΣΕΙΣ Α.Ε.Ε.» χρησιµοποιεί το διακριτικό τίτλο «ΑΦΟΙ
ΣΑΚΚΑ Ο.Ε.», παραβιάζοντας τα δικαιώµατα των εργαζοµένων. 

71) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος
Εκπαιδευτικών Πτυχιούχων Γραφικών Τεχνών και Καλλιτεχνικών
Σπουδών εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη διαθεσιµότητα εκ-
παιδευτικών δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης στον Τοµέα Εφαρµο-
σµένων Τεχνών.

72) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Τσαγκαλίδης παρα-
θέτει την τοποθέτηση του κ. Ιωσήφ Σηφάκη, νοµπελίστα της
Πληροφορικής, ότι η κατάργηση του µαθήµατος της Πληροφο-

ρικής υπονοµεύει το στόχο για την Παιδεία τον 21ο αιώνα. 

73) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµος Αλµωπίας Νοµού Πέλλας αιτείται τη
συνέχιση της λειτουργίας του Τάγµατος Εθνοφυλακής Αριδαίας.

74) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αναστάσιος Σαµιωτάκης πα-
ραθέτει τις απόψεις του σχετικά µε το δικαίωµα του αναφέ-
ρεσθαι.

75) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μαλεβιζίου
Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη
µείωση των επιλέξιµων εκτάσεων δηµοτικού βοσκότοπου της πε-
ριοχής.

76) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΕΡΔΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Λέ-
σβου αιτείται τη διατήρηση του καθεστώτος επιλεξιµότητας των
βοσκοτόπων που ίσχυε µέχρι το 2012.

77) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εταιρειών Φωτοβολ-
ταϊκών αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών του, προκειµένου να
διασωθούν οι θέσεις εργασίας και να δηµιουργηθεί αναπτυξιακή
προοπτική στον κλάδο των φωτοβολταϊκών.

78) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Λιγορ-
τύνου Μονοφατσίου Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επισκευή
χώρου στο κτήριο του δηµοτικού σχολείου του χωριού για τη δια-
τήρηση µιας αίθουσας µε τα αρχαιολογικά ευρήµατα της Λιγορ-
τύνου που βρίσκονται στο Μουσείο του Λούβρου από το 1894.

79) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Λιγορ-
τύνου Μονοφατσίου Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη δροµολόγηση
των απαραίτητων ενεργειών για τον επαναπατρισµό των αρχαι-
ολογικών ευρηµάτων της Λιγορτύνου, που βρίσκονται στο Μου-
σείο του Λούβρου, καθώς και τη δηµιουργία αρχαιολογικού µου-
σείου στην περιοχή.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 7034/12-02-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια-Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΡ.Κ.Ε.
34/18-02-2013/22-07-2013 έγγραφο από την Υπουργό Τουρισµού
η ακόλουθη απάντηση:

1344 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1345

«

»



2. Στην µε αριθµό 8206/08-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΡ.Κ.Ε. 61/

15-03-2013/22-07-2013 έγγραφο από την Υπουργό Τουρισµού η
ακόλουθη απάντηση:

1346 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

«
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3. Στην µε αριθµό 12216/26-06-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Δριτσέλη Παναγιώτας, Κουράκη Αναστάσιου(Τάσου), Κου-
ρουµπλή Παναγιώτη, Σακοράφα Σοφίας και Στρατούλη Δηµή-

τριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1466 /22-07-2013 έγγραφο από
τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:

1348 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

«

»



4. Στην µε αριθµό 12283/26-06-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Συρµαλένιου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1480/22-07-

2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάν-
τηση:
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5. Στην µε αριθµό 12482/02-07-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ψύρρα Θωµά δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1210/22-07-2013 έγ-

γραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

1350 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

«
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6. Στην µε αριθµό 12890/12-07-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Μωραΐτη Νικόλαου, Καραθανασόπουλου Νικόλαου και Μανω-
λάκου Διαµάντω δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1246 /22-07-2013 έγ-

γραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

1352 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

«
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1354 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

»)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων: «Κύρωση Συµφωνίας ανταλλαγών και
συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Λαϊκής Δηµο-
κρατίας της Κίνας».

Ως προς τη σηµερινή συζήτηση έχουν αποσταλεί στον Πρό-
εδρο της Βουλής τα εξής: 

«Κύριε Πρόεδρε, κατά τη σηµερινή συζήτηση του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων και τα σχέδια νόµων του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας ορίζουµε ειδικό αγορητή τον Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Γρη-
γόρη Ψαριανό.

Με εκτίµηση, Φώτης Κουβέλης, Πρόεδρος»
Επίσης: «Κύριε Πρόεδρε, σας ενηµερώνω ότι στη σηµερινή συ-

νεδρίαση του Β’ Θερινού Τµήµατος, της 11ης Σεπτεµβρίου, στη
σύµβαση του Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων ορίζεται ειδικός αγορητής ο Βουλευτής Β’
Αθηνών κ. Γεώργιος Γερµενής και στις συµβάσεις του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας ορίζεται ειδικός αγορητής ο Βουλευτής
Σερρών Αρτέµιος Ματθαιόπουλος. 

Χρήστος Παππάς, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος Λαϊκού Συν-
δέσµου-Χρυσή Αυγή».

Και από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας εστάλη στον Πρό-
εδρο της Βουλής το εξής: 

«Κύριε Πρόεδρε, κατά τη συζήτηση του σχεδίου αρµοδιότητας
του Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δι-
καιωµάτων, σχετικά µε την «Κύρωση Συµφωνίας ανταλλαγών και
συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Λαϊκής Δηµο-
κρατίας της Κίνας», ορίζουµε ως ειδικό αγορητή τον Βουλευτή
κ. Σπυρίδωνα Χαλβατζή.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας, Παφίλης Αθανάσιος».

Το νοµοσχέδιο έχει ψηφιστεί στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλει-
οψηφία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή, µπορούν
να λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας. 

Υπάρχει κάποιος συνάδελφος που θέλει να λάβει τον λόγο;
ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Η κ. Γεροβασίλη, ει-

σηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου έχει τον
λόγο για πέντε λεπτά.

ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, όπως είπαµε και στη συ-

ζήτηση του παρόντος νοµοσχεδίου στην αρµόδια επιτροπή, ο
ΣΥΡΙΖΑ δεν στηρίζει µε την ψήφο του την κύρωση της συµφωνίας
αυτής. Θα επαναλάβω την επιχειρηµατολογία µας.

Πρώτον, θεωρούµε αυτήν τη συµφωνία ανεπίκαιρη. Η συµφω-
νία υπογράφηκε το 2008 από την κυβέρνηση τότε του Κώστα Κα-
ραµανλή και τον Υπουργό Δικαιοσύνης τον κ. Χατζηγάκη. Ανα-
φέρεται δε σε συνεργασία που θα υπάρξει µεταξύ των δύο µε-
ρών εν όψει των Ολυµπιακών Αγώνων του Πεκίνου. Οι Αγώνες
του Πεκίνου αλλά και του Λονδίνου έγιναν, χωρίς βεβαίως να
χρειαστεί να κυρωθεί η συγκεκριµένη συµφωνία.

Και βέβαια τώρα που την καταθέτετε δεν κρίνετε σκόπιµο καν
να την επικαιροποιήσετε, να γίνουν προσθήκες ή αλλαγές µιας
και οι δύο χώρες έχουν αυξήσει τις συναλλαγές µεταξύ τους τα
τελευταία χρόνια και οι εµπορικές σχέσεις γίνονται όλο και πιο
στενές. 

Μας είπε ο κύριος Υπουργός ότι είναι µία συνηθισµένη καθυ-
στέρηση. Αυτό δεν σηµαίνει ότι επειδή εσείς θεωρείτε συνηθι-
σµένη την καθυστέρηση, εµείς να το νοµιµοποιήσουµε. Προφα-
νώς, αποφασίσατε να ανασύρετε από το «ντουλάπι» µία συµφω-

νία τώρα, µετά το ταξίδι και του Πρωθυπουργού στην Κίνα, προ-
κειµένου να φανεί µία κάποια δραστηριότητα. Θεωρούµε ότι η
συµφωνία είναι προσχηµατική, καθώς προβλέπει συνεργασία σε
τοµείς που ουσιαστικά δεν µπορεί να υπάρξουν. 

Επισηµάναµε και στην επιτροπή ότι είναι δύσκολο να φαντα-
στεί κάποιος τη σκοπιµότητα συνεργασίας δύο κρατών σε θέ-
µατα δικαιοσύνης, τα οποία έχουν µία εντελώς διαφορετική
δικαιοπολιτική συγκρότηση. Ο Υπουργός µάς απάντησε ότι εκεί
ακριβώς έγκειται η σκοπιµότητά της είτε πρόκειται για τις εργα-
σιακές σχέσεις είτε πρόκειται για το σωφρονιστικό σύστηµα.

Ας δούµε λίγο τον τοµέα των εργασιακών σχέσεων. Η Κίνα
είναι παγκοσµίως γνωστή για τον εργασιακό Μεσαίωνα: Ανήλικοι
εργαζόµενοι, εξοντωτικά ωράρια εργασίας και πάρα πολλοί ερ-
γαζόµενοι χωρίς αµοιβή, απαγόρευση ουσιαστικά του συνδικα-
λισµού και της δυνατότητας δηµιουργίας εργατικών ενώσεων. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα στην Κίνα που την βίωσαν εν
µέρει και οι εργαζόµενοι υπάλληλοι της «COSCO» στο λιµάνι του
Πειραιά. Δεν προσέλαβε προσωπικό µε πλήρη σχέση εργασίας
και δεν έκανε φυσικά Συλλογική Σύµβαση Εργασίας. Επιπλέον,
δεν υπάρχει καµµία συνδικαλιστική εκπροσώπηση ή συλλογική
διαπραγµάτευση. Και βέβαια για να συµβούν αυτά δεν χρει-
άστηκε καµµία συµφωνία ούτε η κύρωση της συγκεκριµένης
συµφωνίας. Η κινεζοποίηση, λοιπόν, των εργασιακών σχέσεων
είναι µία πραγµατικότητα και στον Πειραιά. Και δυστυχώς αυτό
σιγά-σιγά µεταφέρεται πλήρως στην ελληνική κοινωνία. 

Όσον αφορά τώρα τη δικαιοπολιτική συγκρότηση και το σω-
φρονιστικό σύστηµα, να δούµε αν είναι δυνατή η συνεργασία των
δύο χωρών. Αναφερθήκαµε διεξοδικά στην επιτροπή στο θέµα
καταπάτησης των ανθρωπίνων δικαιωµάτων και στις συνθήκες
που επικρατούν στην Κίνα, όσον αφορά το σωφρονιστικό σύ-
στηµα. Τονίσαµε ότι δεν υπάρχει ελευθερία που προβλέπεται
στην οικουµενική διακήρυξη η οποία να µην καταπατάται στην
Κίνα. 

Επίσης, εκατοντάδες χιλιάδες ανθρώπων στοιβάζονται σε φυ-
λακές κάτω από ακραίες συνθήκες που συχνά οδηγούν και στον
θάνατο. Στην Κίνα υπάρχουν και φυλακές, γνωστές ως «µαύρες
φυλακές», όπου παράνοµα κρατούνται χιλιάδες άνθρωποι. Αυτό
καταγγέλλεται διεθνώς από όλους τους οργανισµούς. Έχουν
αναφέρει µάλιστα τη στέρηση ελευθερίας τους, όταν τελώντας
υπό κράτηση από την αστυνοµία εξαφανίστηκαν επί µήνες, χωρίς
ένταλµα σύλληψης απαγγελία κατηγορίας, χωρίς οποιαδήποτε
επικοινωνία µε τις οικογένειές τους και χωρίς νοµική βοήθεια φυ-
σικά.

Στην Ελλάδα δεν βρισκόµαστε σε αυτό το επίπεδο. Όµως η
οµολογία του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη για την εκρη-
κτική κατάσταση των φυλακών δεν αφήνει πολλά περιθώρια µε-
ταφοράς τεχνογνωσίας στους Κινέζους. 

Όλοι γνωρίζουµε την κατάσταση που επικρατεί στις ελληνικές
φυλακές. Χθες είδαµε πάλι ρεπορτάζ σύµφωνα µε το οποίο δε-
κατρείς χιλιάδες είναι οι κρατούµενοι στις ελληνικές φυλακές,
ενώ προβλέπονται θέσεις για εννιά χιλιάδες. Δεν έχουµε, λοιπόν,
πολλά να µάθουµε από τους Κινέζους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι κανείς δεν αντι-
τίθεται στη σύναψη σχέσεων και στενής συνεργασίας µε άλλα
κράτη. Μπορεί να υπάρξει αυτή σε πολλούς τοµείς, όταν όµως
αυτές οι συµφωνίες έχουν σαφές περιεχόµενο και συγκεκριµένη
στόχευση.

Για εµάς είναι εξαιρετικά σηµαντικό η όποια στρατηγική εται-
ρική σχέση που συνάπτεται να χαρακτηρίζεται από αµοιβαία ευ-
θύνη και εµπιστοσύνη, πολύ δε περισσότερο να βασίζεται σε
καθολικές αξίες. Αλλιώς, συµφωνίες που υπαγορεύονται από µία
εθιµοτυπία, όσο και αν είναι συνήθης πρακτική αυτό, δεν έχουν
το ειδικό βάρος που θα έπρεπε να έχουν αυτές οι συµφωνίες.

Για τους παραπάνω λόγους καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο µε
το οποίο κυρώνεται η συµφωνία αυτή.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Γεροβασίλη.

Ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Γε-
ώργιος Γερµενής έχει τον λόγο για πέντε λεπτά.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1355



ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Για άλλη µία φορά η Κυβέρνηση µάς φέρνει µία σύµβαση που

υπογράφηκε το 2008 και δεν έχει καµµία ουσία. Θα ήθελα να θυ-
µίσω ότι το 2008 η χώρα µας δεν ήταν καν υπό βλέψη µνηµονίου
και ούτε καν το είχαµε σκεφθεί, για όσους µπορούν να σκεφθούν
τι σηµαίνει αυτό!

Σύµφωνα, λοιπόν, µε την αιτιολογική έκθεση που τη συνοδεύει,
η συγκεκριµένη Σύµβαση αναφέρεται εντελώς γενικόλογα στην
ανταλλαγή πληροφοριών και εµπειριών επί νοµικών και δικαστι-
κών ζητηµάτων των δύο χωρών, Ελλάδας και Κίνας. Είναι προ-
φανές ότι η Σύµβαση δεν έχει στόχο την ενδυνάµωση των δικα-
στικών συστηµάτων των δύο χωρών, καθώς τα συγκεκριµένα συ-
στήµατα δεν έχουν καµµία σχέση µεταξύ τους. Δεν υπάρχει καµ-
µία µορφή δικαστικής συνεργασίας, κανένα αµοιβαίο συµφέρον
ή πρόβληµα που να συνδέει τις δύο χώρες στον τοµέα της δι-
καιοσύνης. Πρόκειται για πολιτική επιλογή µε στόχο τη σύσφιξη
των σχέσεων των δύο χωρών, µε πρόσχηµα το δικαστικό σύ-
στηµα.

Διαβάζοντας κανείς την παράγραφο 4 του άρθρου 1 της σύµ-
βασης, η οποία κάνει λόγο για ανταλλαγή εµπειριών σχετικώς µε
την ασφαλή διεξαγωγή των Ολυµπιακών Αγώνων, αντιλαµβανό-
µαστε ότι αυτοί που το φέρνουν από το 2008 το 2013, µάλλον
βρίσκονται εκτός πραγµατικότητας και είναι προσβολή για τους
ανθρώπους που υπηρετούν εδώ µέσα το Κοινοβούλιο, που τους
περνούν για χαζούς.

Παρακάτω παρατηρούµε την έκφραση «ανταλλαγή εµπει-
ριών», που χρησιµοποιείται συχνά µέσα στα άρθρα. Δεν διευκρι-
νίζεται, όµως, τι είδους κοινές εµπειρίες µπορεί να έχουν δύο
εντελώς διαφορετικά πολιτικά, άρα και νοµικά συστήµατα. Υπάρ-
χουν θεσµοί, όπως η εκπαίδευση, ο πολιτισµός, τα συνδικάτα, η
τηλεόραση, ακόµη και πρώην αµιγείς επιχειρήσεις, όπως η ΔΕΗ
και ο ΟΤΕ, οι οποίες λειτουργούσαν καθαρά τόσα χρόνια µε κά-
ποια κοµµουνιστικά πρότυπα.

Θα ήθελα να θυµίσω ότι η Κίνα είναι και η πρώτη στον κόσµο
σε εκτελέσεις εν καιρώ ειρήνης. Τι κοινό µπορεί να υπάρχει µε-
ταξύ των δύο σωφρονιστικών και δικαστικών συστηµάτων των
δύο χωρών, όταν η ελληνική Κυβέρνηση συνεχώς υποστηρίζει µε
υπερηφάνεια το δηµοκρατικό µας πολίτευµα και η Κίνα αυτοα-
ποκαλείται στο άρθρο 1 του Συντάγµατος της Κίνας από 4-12-
1982 «Λαϊκή Δηµοκρατική Δικτατορία»;

Πώς µπορεί, λοιπόν, να υπάρξει η ανταλλαγή εµπειριών, όταν
στο άρθρο 40 του Συντάγµατος της Κίνας προβλέπεται ότι η
ελευθερία και το απόρρητο της αλληλογραφίας των πολιτών της
Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας τελούν υπό την εγγύηση του
νόµου, µε εξαίρεση τις υπηρεσίες δηµόσιας ασφάλειας, που
έχουν την εξουσία να υποβάλλουν την αλληλογραφία σε έλεγχο,
όταν το απαιτεί η ασφάλεια του κράτους;

Σας ρωτώ, κύριε Υπουργέ, το εξής: Μήπως έχετε σκοπό να πα-
ραδειγµατιστείτε από το παραπάνω άρθρο; Στην ουσία προσπα-
θείτε να συσφίξετε τις σχέσεις µεταξύ των δύο χωρών, γιατί η
καπιταλιστική Κίνα είναι έτοιµη να αγοράσει τη µισή Ευρώπη και
ολόκληρη την Ελλάδα και εσείς αντί να αντιδράσετε, όπως κάθε
σοβαρό κράτος που σέβεται τους πολίτες του και υπερασπίζεται
το εθνικό τους συµφέρον, προσφέρετε και σεµινάρια µεταξύ εµ-
πειρογνωµόνων σε Ελλάδα και Κίνα.

Τα έξοδα όπως πάντα καλύπτονται από το κάθε µέρος και
έχουν υπολογιστεί για τους Έλληνες που θα µεταβούν στην Κίνα
σε 3.500 ευρώ και αντιστοίχως για τους Κινέζους που θα επισκε-
φτούν τη χώρα µας σε 500 ευρώ. 

Για άλλη µια φορά δαπανάτε χρήµατα χωρίς νόηµα. Είναι άλλη
µια καλή ευκαιρία για διακοπούλες στο Πεκίνο για όσους είναι
µέλη των επιτροπών αυτών. Η µόνη πιθανότητα που υπήρχε να
υπερψηφίσουµε, ήταν να προβλεπόταν για όσους έχουν τελέσει
εγκλήµατα κατά της πατρίδας, συµπεριλαµβανοµένων και των
οικονοµικών εγκληµάτων κατά του ελληνικού λαού, από το δικα-
στικό σύστηµα της Κίνας. Μόνο τότε υπήρχε ένας λόγος να το
υπερψηφίσουµε. Από τη στιγµή που δεν υπάρχει κάτι τέτοιο στις
βλέψεις του Υπουργείου σας, δεν το συζητάµε καν, το καταψη-
φίζουµε. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-

τος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής για πέντε λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Το τελευταίο διάστηµα, έρχονται και

συζητιούνται και ψηφίζονται συµφωνίες και συµβάσεις ανάµεσα
στην Ελλάδα και σε άλλες χώρες, µε καθυστέρηση τριών έως
πέντε χρόνων. Αυτό έχει ως αποτέλεσµα να έρχονται για ψήφιση
διαπιστώσεις, συµπεράσµατα, εκτιµήσεις, που ξεπεράστηκαν,
όπως το σηµερινό άρθρο στη σηµερινή συµφωνία, που αναφέ-
ρεται στην ανταλλαγή εµπειριών για θέµατα που σχετίζονταν µε
νοµικά και επιχειρησιακά ζητήµατα των Ολυµπιακών Αγώνων, ή
συµφωνίες όπως αυτή που συζητήθηκε πριν από λίγες µέρες
στην επιτροπή, µεταξύ Ελλάδας και Βουλγαρίας, η οποία ανα-
φέρεται στο νατοϊκό στρατηγείο της Λάρισας, το οποίο έχει κα-
ταργηθεί. Αυτό είναι ένα πρώτο σχόλιο, γιατί όλα τα προηγού-
µενα δείχνουν τον τυπικό χαρακτήρα που έχει η συζήτηση πολ-
λών από αυτές τις συµφωνίες. 

Το δεύτερο είναι ότι η ανταλλαγή πληροφοριών και εµπειριών
για ζητήµατα δικαίου µεταξύ της Ελλάδας και της Κίνας, έχει να
κάνει αποκλειστικά µε την ενίσχυση των επιχειρηµατικών και εµ-
πορικών σχέσεων ανάµεσα στις δύο χώρες. Είναι χαρακτηριστικό
αυτό που δήλωσε ο Υπουργός και ο εισηγητής της Νέας Δηµο-
κρατίας στην επιτροπή, ότι ούτε την Κίνα ούτε την Ελλάδα τις εν-
διαφέρουν µέσα από αυτή τη συµφωνία να µάθουν η µια ή η άλλη
χώρα για το Οικογενειακό Δίκαιο– όπως ειπώθηκε –ή για το Δί-
καιο των Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων. Αυτά στην ουσία είναι ψιλά
γράµµατα και για τη συµφωνία.

Οι επιχειρηµατικές και εµπορικές συµφωνίες µεταξύ χωρών
αναφέρονται σε καπιταλιστικές επιχειρήσεις αυτών των χωρών
και όταν κάποιος επενδύει σε µια χώρα, θέλει να γνωρίζει και το
νοµικό και το δικαστικό σύστηµα αυτής της χώρας. Το ερώτηµα
για εµάς είναι, αν κάθε συµφωνία που γίνεται συµφέρει το λαό
µας, αν ο λαός κερδίζει ή χάνει. 

Στη συγκεκριµένη περίπτωση έχουµε απτά παραδείγµατα. Οι
δραστηριότητες, λόγου χάρη, της «COSCO» στο λιµάνι του Πει-
ραιά δείχνουν ότι έχουµε µια φρικτή κατάσταση, σε ότι αφορά
τα εργασιακά δικαιώµατα. Οι αµοιβές των εργαζοµένων είναι πε-
νιχρές, συνδικαλιστικά και άλλα δικαιώµατα είναι ανύπαρκτα. 

Διαβάζουµε στον Τύπο τελευταία ότι προωθείται µια διαδικα-
σία, αναπτύσσονται διάφορες σχέσεις για τον τοµέα των µετα-
φορών, για τους σιδηροδρόµους και για άλλες επιχειρηµατικές
δραστηριότητες καπιταλιστικών επιχειρήσεων της Κίνας στην Ελ-
λάδα. Το έχουµε τονίσει πολλές φορές ότι αυτές οι δραστηριό-
τητες δεν είναι προς το συµφέρον του λαού µας. Αυτή η
συγκεκριµένη διείσδυση των κινέζικων κεφαλαίων Κινέζων επι-
χειρηµατιών δεν συµφέρουν το λαό µας.

Νοµίζουµε ότι αυτή είναι η ουσία του πράγµατος και όχι τα νο-
µικά και διαδικαστικά ζητήµατα. 

Πέρα από αυτά, εµείς θέλουµε να υπογραµµίσουµε ότι εκτός
από τις συµφωνίες, υπάρχουν οξύτατοι ανταγωνισµοί και στη
χώρα µας και στην ευρύτερη περιοχή. Πρόκειται για ανταγωνι-
σµούς που εκφράζονται, εκδηλώνονται στην περιοχή µας και συ-
νιστούν τεράστιο κίνδυνο για τους λαούς και φυσικά και για τον
ελληνικό λαό. 

Η οξύτητα αυτών των ανταγωνισµών για το µοίρασµα της πε-
ριοχής, για τα πετρέλαια, για το φυσικό αέριο, για τους δρόµους
µέσα από τους οποίους θα περάσουν όλα αυτά τα ενεργειακά
προϊόντα, είναι µεγάλη. Αυτοί οι ανταγωνισµοί εκφράζονται σή-
µερα µε τον προετοιµαζόµενο ιµπεριαλιστικό πόλεµο στη Συρία.

Σήµερα, λοιπόν, έχουµε µια τυπική συµφωνία που βασικό της
στοιχείο είναι η οικονοµία και οι οικονοµικές σχέσεις. Η ουσία
είναι ότι δεν θα ωφεληθεί ο ελληνικός λαός. 

Επειδή ύστερα από πέντε χρόνια έρχεται για ψήφιση µια συµ-
φωνία χωρίς κανένα νόηµα, χωρίς καµµιά ουσία, χωρίς κανένα
ενδιαφέρον για τους εργαζόµενους, εµείς απλά ψηφίζουµε
«ΠΑΡΩΝ».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαλβατζή.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-

θρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Αθανασίου.
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ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συµφωνία αυτή για τη συνερ-
γασία µεταξύ του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Ελλάδας και της
Κίνας που αφορά θέµατα ανταλλαγής απόψεων για το δικαστικό
και το νοµικό σύστηµα, έχει υπογραφεί στις 23-6-2008 και έρχε-
ται, βέβαια, µε µεγάλη καθυστέρηση προς ψήφιση. 

Σ’ αυτό θα συµφωνήσω µε τους εισηγητές, την κ. Γεροβασίλη
και τον κ. Χαλβατζή, ότι πράγµατι δεν είναι καλή εικόνα να έρ-
χονται νοµοθετήµατα, έστω µε την µορφή συµβάσεων, και να κυ-
ρώνονται ύστερα από τόσο µεγάλο χρονικό διάστηµα. 

Βλέπετε και αυτήν την απόσταση που υπάρχει τώρα, αυτό που
ξενίζει, δηλαδή, το να ρυθµίζεται και το θέµα των Ολυµπιακών
Αγώνων, να προωθείται ανταλλαγή απόψεων για τη διενέργεια
και την ασφάλεια των Ολυµπιακών Αγώνων που έχουν γίνει. Ας
µην µείνουµε, όµως, σε µια διάταξη µιας παραγράφου ενός άρ-
θρου από τα δέκα άρθρα της σύµβασης και ας τη δούµε συνο-
λικά.

Είναι, βέβαια, σύνηθες το φαινόµενο να έρχονται οι συµβάσεις
µε µεγάλη καθυστέρηση προς κύρωση. Αυτό είναι µια πραγµα-
τικότητα. Γι’ αυτό το Υπουργείο Δικαιοσύνης σήµερα, κατά το
µέρος που το αφορά για όλες αυτές τις συµβάσεις, τα πρωτό-
κολλα κ.λπ., τα προωθεί µε µεγάλη ταχύτητα, ούτως ώστε να έρ-
θουν προς κύρωση από την Εθνική Αντιπροσωπεία.

Η σύµβαση, λοιπόν, αυτή -αναπτύχθηκε από τους εισηγητές-
προβλέπει τη δυνατότητα των µερών, µετά από διαβουλεύσεις,
να θεσπίζουν προγράµµατα συνεργασίας κυρίως στο δικαστικό
και νοµικό σύστηµα, να δηµιουργούνται οι κατάλληλες συνθήκες
για απευθείας επαφές και ανταλλαγή εµπειριών για ζητήµατα
αµοιβαίου ενδιαφέροντος και ζητήµατα, γενικώς, τα οποία θα
προωθήσουν άµεσα αλλά και έµµεσα τις οικονοµικές συναλλα-
γές των δύο χωρών.

Τώρα όσον αφορά τις επικρίσεις πρέπει να πω πως το ότι
υπάρχουν διαφορετικοί νοµικοί πολιτισµοί είναι γεγονός. Όµως,
τότε χρειάζονται οι συµβάσεις και οι συµφωνίες. Αν έχω το ίδιο
νοµικό σύστηµα όπως είναι το κεντροευρωπαϊκό νοµικό σύ-
στηµα, οι διαφορές είναι πολύ µικρές. Το να δείτε το ουσιαστικό
αλλά και το δικονοµικό δίκαιο της χώρας µας σε σχέση µε τις
χώρες της Κεντρικής Ευρώπης, αλλά και εκείνο των Αγγλοσαξο-
νικών χωρών που τώρα τελευταία άρχισαν να συµπλέουν σε
πάρα πολλά ζητήµατα εν όψει και της διαµόρφωσης ενός κοινού
πλέγµατος στο Εµπορικό και στο Αστικό Δίκαιο στη Ευρώπη, δεν
θα είχε µεγάλη αξία. Αξία µεγάλη έχει όταν έχουµε διαφορετικά
νοµικά συστήµατα και πολύ περισσότερο σήµερα που αναπτύσ-
σονται σε παγκόσµιο επίπεδο οι συναλλαγές. Άρα, τότε χρειάζε-
ται να δούµε τι ισχύει σε κάθε χώρα, να ανταλλάσσονται απόψεις
και να γνωρίζει κάθε χώρα, όταν θέλει να κάνει µια επένδυση σε
µια άλλη, ποιο είναι το νοµικό σύστηµα που υπάρχει εκεί. 

Ας πούµε στα εργατικά, µιας και αναφέρθηκε η «COSCO», δεν
θα έπρεπε να γνωρίζουν οι Κινέζοι, για παράδειγµα, ποιο είναι το
Εργατικό Δίκαιο στη χώρα µας;

Δεν θα έπρεπε να γνωρίζουν ποια είναι η εργατική νοµοθεσία
που προστατεύει και τα δικαιώµατα του εργοδότη και των εργα-
ζοµένων; Δεν θα έπρεπε να γνωρίζουν πώς θα εκτελείται µια από-
φαση δικαστηρίου ή τίτλος εκτελεστός στη χώρα της εκτελέ-
σεως, ποιο δηλαδή είναι το Δίκαιο της εκτελέσεως στη χώρα
µας; Για τους νοµικούς είπαµε τη λέξη law και actus. Άρα, πρέπει
να τα γνωρίζουν αυτά και εν πάση περιπτώσει, δεν υπάρχει και
δέσµευση. Αν δεν θέλουν, δεν το εφαρµόζουν. Ανταλλαγή από-
ψεων είναι σε επιστηµονικό επίπεδο. 

Τώρα, εάν, όπως ειπώθηκε, το Εργατικό Δίκαιο σε µία χώρα
δεν είναι προοδευτικό, αυτό είναι ζήτηµα εσωτερικό, ζήτηµα
δικού τους δικαίου. Ευκαιρία είναι µε την ανταλλαγή των από-
ψεων να µπορούν να ανοίγουν τα µυαλά, να παίρνει εµπειρίες
και γνώσεις η µία χώρα από την άλλη και, βεβαίως, να µπορεί το
δίκαιο να µεταλλάσσεται. 

Θα σας πω ένα παράδειγµα. Κινέζοι δικαστές και δικαστές από
άλλες χώρες της Ασίας επισκέφθηκαν πάρα πολλές φορές τη
χώρα µας –είχα την τιµή να τους δεχθώ και εγώ ως Πρόεδρος
της Ενώσεως Δικαστών και Εισαγγελέων- για να µελετήσουν το

δικονοµικό σύστηµα της χώρας µας τόσο σε αστικό και εµπορικό
επίπεδο όσο και σε επίπεδο Ποινικού Δικαίου. Οι εµπειρίες ήταν
–φαντάζοµαι-πάρα πολύ καλές γι’ αυτούς, γιατί είδαν πόσο πιο
φιλελεύθερα είναι τα συστήµατα στην Ευρώπη και ειδικά το δικό
µας σύστηµα, το οποίο έχει µια ζηλευτή ανεξαρτησία. Και οι δι-
καστές έχουν µια ζηλευτή ανεξαρτησία όχι µόνο σε σχέση µε τα
ασιατικά κράτη, αλλά και µε τις ευρωπαϊκές χώρες. Συνεπώς
αυτό τους κάνει να προβληµατίζονται και να µεταφέρουν τις εµ-
πειρίες τους στις χώρες τους. 

Όσον αφορά στα ανθρώπινα δικαιώµατα, θα δεχθώ και εγώ
ότι καταπατώνται. Δεν είναι καλό να ξέρουν πώς προστατεύονται
τα ανθρώπινα δικαιώµατα; Σε µία ώρα θα συζητήσουµε στην επι-
τροπή ένα άλλο νοµοσχέδιο που αφορά την εµπορία ανθρώπων.
Αυτή η γνώση δεν µπορεί να µεταφερθεί σε µια άλλη χώρα, ώστε
να ξέρει πώς προστατεύονται τα ανθρώπινα δικαιώµατα εδώ; Εν-
δεχοµένως να πάρουµε και απ’ αυτούς κάτι.

Όσο για την εκτέλεση που είπε ο συνάδελφος της Χρυσής
Αυγής – καταδικάσατε τις εκτελέσεις στην Κίνα και είπατε ότι γί-
νονται πολλές εκτελέσεις- χαίροµαι που αλλάζετε άποψη. Σε
πρόσφατη ερώτηση που µου είχε υποβάλει το κόµµα σας απήν-
τησα ότι ναι, δεν θα επανέλθει ποτέ στη χώρα µας η θανατική
ποινή για τους λόγους που εξηγούσα εκεί. Αυτό το θέµα να ξε-
καθαρίσει. Είναι αξίες ανθρώπινες. Η ζωή είναι το ύψιστο αγαθό.
Και απορώ, γιατί λέτε τώρα ότι γίνονται πάρα πολλές εκτελέσεις
εκεί. Χαίροµαι για την αλλαγή σας αυτή.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Εµείς στο πρόγραµµά µας έχουµε
ποινή θανάτου µόνο για τους εµπόρους ναρκωτικών και τους παι-
δεραστές. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Έρχοµαι τώρα στο γε-
νικόλογο χαρακτήρα της σύµβασης, όπως είπατε, κυρία
Γεροβασίλη. Πράγµατι, οι συµβάσεις αυτές είναι γενικόλογες.
Δεν µπορεί να ρυθµίζουν λεπτοµερειακά το ουσιαστικό ή δικο-
νοµικό δίκαιο µιας χώρας. Φανταστείτε σε µία σύµβαση να ανα-
φέρεται όλο το Οικογενειακό Δίκαιο, όλο το Εµπορικό Δίκαιο,
όλο το Εργατικό Δίκαιο ή το δίκαιο των εµπορικών συναλλαγών.
Τότε δεν κάνουµε τίποτα. Ποιο δίκαιο θα αναφερθεί; Της Ελλά-
δας ή της Κίνας; 

Δεν είναι αυτή η έννοια των συµβάσεων. Δεν µεταφέρουµε
ολόκληρους κώδικες. Διότι εάν τα µεταφέραµε αυτά σε µία σύµ-
βαση, θα έπρεπε αυτή η συµφωνία να είναι τόµοι ολόκληροι.
Ήδη µόνο το Αστικό Δίκαιο της χώρας µας απαρτίζεται από
πέντε βιβλία. Είναι δηλαδή τεράστιο. Πώς θα µεταφερθεί εδώ;
Είναι ανταλλαγή γνώσεων και εµπειριών, για να γνωρίζουµε τι
ισχύει σε κάθε χώρα. 

Αυτά ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε. Συνεπώς θα ζητούσα να
µη µείνουµε στις αρχικές µας θέσεις και να ψηφιστεί η κύρωση,
γιατί είναι µια συνήθης πρακτική αυτό το θέµα των συµβάσεων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων: «Κύρωση
Συµφωνίας ανταλλαγών και συνεργασίας µεταξύ του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας». 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ: Κατά πλειοψηφία. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων: «Κύρωση Συµφωνίας ανταλλαγών και
συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Λαϊκής Δηµο-
κρατίας της Κίνας» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζή-
τηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως
εξής: 

«Κύρωση Συµφωνίας ανταλλαγών και συνεργασίας µεταξύ
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του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της
Κίνας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του

Συντάγµατος, η Συµφωνία ανταλλαγών και συνεργασίας µεταξύ
του Υπουργείου Δικαιοσύνης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Δικαιοσύνης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας που
υπογράφηκε στο Πεκίνο στις 23 Ιουνίου 2008, της οποίας το κεί-
µενο σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως
εξής:

1358 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1359



1360 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1362 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1364 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 10
αυτής.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μόνη συζήτηση επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόη-
σης µεταξύ του Υπουργείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας,
του Οµοσπονδιακού Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής
Δηµοκρατίας της Γερµανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ελληνικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλι-
κής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του
Υπουργείου Άµυνας της Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας, του Υπουργείου
Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της
Βόρειας Ιρλανδίας και του Στρατηγείου της Ανώτατης Συµµαχι-
κής Διοίκησης Μετασχηµατισµού σχετικά µε τη Λειτουργική
Σχέση, που αφορά το Διακλαδικό Κέντρο Αριστείας Χηµικής, Βιο-
λογικής, Ραδιολογικής και Πυρηνικής Άµυνας (JCBRN Defence
COE Functional Relationship MOU)».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία και εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής. Δηλαδή, µπορούν
να λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει τον λόγο;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Πριν δώσω τον λόγο

στον κ. Μαντά, θα ήθελα να ανακοινώσω ότι ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανά-
σιος Παφίλης µε επιστολή του ορίζει ως ειδική αγορήτρια τη
Βουλευτή κ. Λιάνα Κανέλλη κατά τη συζήτηση για την κύρωση
των συµφωνιών του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, κατ’ οικονοµίαν και προς
διευκόλυνση σηκώνω το χέρι µου όσον αφορά και στις τρεις
πρώτες κυρώσεις του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας που θα ανα-
γνώσετε, για να σας πω ότι θα χρησιµοποιήσω ένα συµβατικό
χρόνο της τάξης των οκτώ λεπτών και θα τοποθετηθώ στη διάρ-
κεια της συζήτησης της τρίτης εξ αυτών και για τις τρεις συνο-
λικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο ειση-
γητής του ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Χρήστος
Μαντάς για πέντε λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το µνηµόνιο κατανόησης, το οποίο συζητάµε, προβλέπει την

ίδρυση Διακλαδικού Κέντρου Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ρα-
διολογικής και Πυρηνικής Άµυνας µε έδρα την Τσεχία. Το κέντρο
αυτό θα υποστηρίζει το ΝΑΤΟ σε όλους τους τοµείς που σχετί-
ζονται µε τη χηµική, βιολογική, ραδιολογική και πυρηνική άµυνα
και την ανάπτυξη των δογµάτων χηµικής, βιολογικής, ραδιολογι-
κής και πυρηνικής άµυνας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ αποτυ-
πώνεται, όπως γνωρίζετε, στο πρόγραµµά του και αποσκοπεί
στην απαγόρευση της εγκατάστασης, της διέλευσης και της πα-
ρουσίας κάθε µορφής όπλων µαζικής καταστροφής στην ελλη-
νική χερσαία, θαλάσσια και εναέρια επικράτεια, καθώς και στη
σύναψη συµφωνιών µε αυτόν το σκοπό µε όλα τα κράτη της πε-
ριοχής µας. Ανάλογες πρωτοβουλίες θέλουµε να αναλάβει η Ελ-
λάδα και σε διεθνές επίπεδο.

Είναι, λοιπόν, αδιανόητο για εµάς να ψηφίσουµε υπέρ συµφώ-
νου, στο πλαίσιο µιας συµµαχίας που διακινεί και εγκαθιστά τέ-
τοια όπλα και στο στρατηγικό σχεδιασµό της οποίας περιλαµ-
βάνεται η χρήση τους. Βεβαίως, η φιλειρηνική πολιτική και η πο-
λιτική απαγόρευσης όλων των όπλων µαζικής καταστροφής δεν
µπορεί να αντικαταστήσει την ανάγκη της προετοιµασίας για την
απόκρουση τέτοιων απειλών. Σε ένα σχεδιασµό αυτού του εί-
δους, που θα απέκλειε, όµως, τη χρήση τέτοιων όπλων, θα συµ-
φωνούσαµε. 

Είναι, κατά τη γνώµη µας, ακραία υποκρισία να γίνεται λόγος
για χηµική, βιολογική, ραδιολογική και πυρηνική άµυνα στο πλαί-
σιο του ΝΑΤΟ, το οποίο συνιστά τη µεγαλύτερη απειλή για την
ειρήνη και τη στιγµή που το ίδιο εγκαθιστά στα κράτη-µέλη του
όπλα µαζικής καταστροφής. Άλλωστε, κράτη που υπογράφουν
αυτό το σύµφωνο, όπως η Γερµανία και η Βρετανία, κατηγορούν-
ται διεθνώς ότι συµµετέχουν στην παραγωγή και την εµπορία τέ-
τοιων όπλων. 

Με αυτήν τη συµφωνία, που υπογράφηκε επτά χρόνια πριν στο
Νόρφολκ των ΗΠΑ, ιδρύεται το Διακλαδικό Κέντρο Αριστείας Χη-
µικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και Πυρηνικής Άµυνας µε έδρα
την Τσεχική Δηµοκρατία. Αποστολή του κέντρου είναι η παροχή
συµβουλών σε όλους τους τοµείς που σχετίζονται µε αυτά τα
όπλα, η παροχή ευκαιριών για την ενίσχυση της εκπαίδευσης και
της κατάρτισης και η συνεισφορά στις σχετικές διαδικασίες συµ-
περασµάτων. 

Το κόστος συµµετοχής καθορίζεται µε κριτήριο την αναλογία
των εθνικών αντιπροσώπων επί του συνόλου του προσωπικού
του κέντρου. Το κόστος συµµετοχής ανέρχεται σε τουλάχιστον
70.000 ευρώ ετησίως, ποσό που αναλογεί στην καταβολή επιδό-
µατος αλλοδαπής σε πλωτάρχη του Πολεµικού Ναυτικού που εκ-
προσωπεί την Ελλάδα στο κέντρο.

Η τοποθέτησή µας, λοιπόν, είναι ότι η χώρα µας δεν πρέπει να
κυρώσει αυτήν τη συµφωνία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Μαντά.
Τον λόγο έχει ο εκπρόσωπος του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή

Αυγή κ. Αρτέµιος Ματθαιόπουλος για πέντε λεπτά.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µπορούσα, κύριε Πρό-

εδρε, να τοποθετηθώ για όλες τις συµβάσεις µαζί, στο τέλος,
έχοντας ένα οκτάλεπτο-δεκάλεπτο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Βεβαίως. Το ζήτησε
και η κ. Κανέλλη. Θα έχετε και ανοχή στον χρόνο.

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Οπότε, να τοποθετηθώ αργό-
τερα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Καλύτερα να τοπο-
θετηθείτε σε όλες µαζί.

Ο κ. Ψαριανός θέλει τον λόγο;
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Είµαστε υπέρ εµείς. Δεν θα πά-

ρουµε τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μόνη συζήτηση επί

της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόη-
σης µεταξύ του Υπουργείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας,
του Οµοσπονδιακού Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής
Δηµοκρατίας της Γερµανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ελληνικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλι-
κής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του
Υπουργείου Άµυνας της Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας, του Υπουργείου
Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της
Βόρειας Ιρλανδίας αναφορικά µε την Ίδρυση, Διοίκηση και Λει-
τουργία του Διακλαδικού Κέντρου Αριστείας Χηµικής, Βιολογι-
κής, Ραδιολογικής και Πυρηνικής Άµυνας (JCBRN Defence COE
Operation MOU)».

Το νοµοσχέδιο έχει ψηφιστεί στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλει-
οψηφία. Εισάγεται για συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να
λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής
της συµφωνίας. 

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει τον λόγο;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Θα ήθελα τον λόγο, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ορίστε, κύριε Μαντά,

έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη δεύ-

τερη αυτή συµφωνία, η οποία υπογράφηκε κι αυτή την ίδια ακρι-
βώς περίοδο στο Νόρφολκ των Ηνωµένων Πολιτειών, θεσπίζεται
η διοικητική υπαγωγή του κέντρου αριστείας στο Στρατηγείο της
Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκησης Μετασχηµατισµού, το οποίο
επίσης εδρεύει στο Νόρφολκ.
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Ειδικότερα, το κυρούµενο µνηµόνιο κατανόησης καθιστά
σαφές ότι το κέντρο αριστείας στην Τσεχία δεν αποτελεί τµήµα
της δοµής του ΝΑΤΟ, αλλά συντονίζεται και αξιολογείται από το
Στρατηγείο της Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκησης Μετασχηµατι-
σµού του ΝΑΤΟ.

Όπως είναι φυσικό, επεξηγείται ότι το κέντρο αριστείας και το
στρατηγείο συνεργάζονται στενά, προκειµένου να εξασφαλίζεται
ότι το κέντρο ανταποκρίνεται στις νατοϊκές απαιτήσεις. Είναι χα-
ρακτηριστικό ότι το στρατηγείο έχει δικαίωµα χρήσης και διανο-
µής των παραγόµενων στο κέντρο προϊόντων.

Τα κέντρα αριστείας δεν χρηµατοδοτούνται από το ίδιο το
ΝΑΤΟ. Λαµβάνουν εθνική ή πολυεθνική χρηµατική στήριξη. Σε
γενικές γραµµές, σκοπός τους είναι, σύµφωνα µε την ιστοσελίδα
του ΝΑΤΟ, η εκπαίδευση και η επιµόρφωση ηγετών και ειδικών
από χώρες του ΝΑΤΟ, η παροχή βοήθειας στην ανάληψη του
δόγµατος, η προώθηση της λειτουργικότητας και η διεξαγωγή
δοκιµών µέσα από τον πειραµατισµό. 

Η ίδια ιστοσελίδα αποσαφηνίζει ότι η ιδέα για τη δηµιουργία
ενός τέτοιου κέντρου ξεκινά από ένα ή περισσότερα µέλη και
ολοκληρώνεται αν αξιολογηθεί ως συµφέρουσα για τους νατοϊ-
κούς σκοπούς.

Σήµερα υπάρχουν πολλά κέντρα αριστείας του ΝΑΤΟ. Κατά
τη δική µας άποψη, δεν υπάρχει αµφιβολία ότι το συγκεκριµένο
κέντρο είναι «τέκνο» του νέου δόγµατος του ΝΑΤΟ και του πο-
λέµου κατά της «τροµοκρατίας». Μοναδικό αποτέλεσµα της
εφαρµογής του δόγµατος αυτού ήταν η βαριά προσβολή της
εδαφικής κυριαρχίας κρατών, η καταστρατήγηση ανθρωπίνων
δικαιωµάτων, ακόµη και µέσα στις Ηνωµένες Πολιτείες, και οι βα-
ριές πληγές σε ανθρώπους, λαούς και έθνη. 

Κατά τη δική µας γνώµη, είναι πραγµατικά ακατανόητο για
ποιο λόγο η ελληνική κυβέρνηση αποφάσισε το 2006 να συµµε-
τάσχει σε ένα κέντρο για το ραδιολογικό, βιολογικό, χηµικό και
πυρηνικό πόλεµο. Η Ελλάδα δεν βρίσκεται σε άµεσο κίνδυνο είτε
να χρησιµοποιηθούν σε βάρος της τέτοια όπλα είτε να συµµετά-
σχει σε αποστολές µε πιθανή εµπλοκή τέτοιων όπλων. Ακόµη,
όµως, κι αν υπήρχε τέτοια απειλή, στις ελληνικές Ένοπλες Δυ-
νάµεις υπηρετούν αξιόλογοι επιστήµονες, οι οποίοι µε συνεργα-
σία των στρατιωτικών νοσοκοµείων, των στρατιωτικών σχολών,
των ερευνητικών κέντρων των Ενόπλων Δυνάµεων και των λοι-
πών νοσηλευτικών και εκπαιδευτικών ιδρυµάτων, µπορούν να εγ-
γυηθούν την ασφάλεια του πληθυσµού και του στρατεύµατος.

Είναι λοιπόν πλέον καιρός η Ελλάδα να αποσυρθεί από κάθε
σύµπτωµα φοβίας και καταπίεσης των λαών, εποµένως όχι µόνο
δεν πρέπει να υπερψηφιστούν οι φερόµενες προς κύρωση συµ-
φωνίες, αλλά πρέπει να ανακληθεί ο Έλληνας αξιωµατικός που
συµµετέχει στο κέντρο και να σταµατήσει οποιαδήποτε χρηµα-
τοδότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό.

Κλείνοντας, θα ήθελα να κάνω δύο επισηµάνσεις. Είχαµε κα-
τηγορηθεί για τις θέσεις µας από τον εισηγητή της Νέας Δηµο-
κρατίας ότι αντανακλούν έναν εκκωφαντικό εθελοτυφλισµό
απέναντι στη διεθνή πραγµατικότητα και ότι η ασφάλεια µιας
χώρας δεν είναι η αφέλεια αλλά η νηφάλια δύναµη. Με αφορµή
τις εξελίξεις στη Συρία και την αµήχανη σχετικά στάση του µπλοκ
του πολέµου, θα θέλαµε να µας πει η Κυβέρνηση -η οποία
έσπευσε να ταχθεί ακριβώς µε αυτό το µπλοκ του πολέµου- τι
είναι εθελοτυφλισµός, τι είναι αφέλεια και τι είναι νηφαλιότητα. 

Δεύτερον -και τελειώνω µ’ αυτό, κύριε Πρόεδρε- επειδή αυτές
τις ηµέρες συζητούνται στη δηµόσια σφαίρα τα ζητήµατα των
αµυντικών βιοµηχανιών, θέλουµε να πούµε µε σαφήνεια ότι η
αµυντική βιοµηχανία της χώρας -και οι εργαζόµενοι που στηρί-
ζουν αυτές τις βιοµηχανίες- µπορεί να βρει διέξοδο, µπορεί να
σταθεί στα πόδια της ξανά. Χαρακτηριστικά θέλω να πω ότι και
η «Μεταλλουργική Βιοµηχανία Ηπείρου», που είναι σε ένα ακρι-
τικό µέρος, στο Κεφαλόβρυσο, µπορεί και είναι σε θέση πραγ-
µατικά να ορθοποδήσει και να προσφέρει στις παραγωγικές
δυνατότητες της χώρας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Μαντά.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση

του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας
της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που αφορά στη συνεργασία
εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της
Τεχνικής Διευθέτησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δη-
µοκρατίας της Πορτογαλίας σχετικά µε την εφαρµογή του Μνη-
µονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµο-
κρατίας της Πορτογαλίας που αφορά στη συνεργασία εντός του
Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία και εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν
να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει τον λόγο; Ο κ. Καραγιαν-
νίδης και η κ. Κανέλλη.

Θα παρακαλούσα τα κόµµατα -ιδιαίτερα στις συµβάσεις- να
είναι ένας ο εισηγητής, ο ίδιος σε όλες, για να διευκολύνεται η
λειτουργία. Έχει δίκιο η κ. Κανέλλη, η οποία έθεσε το θέµα από
την αρχή. Το λέω αυτό σαν µία σύσταση του Προεδρείου προς
τα κόµµατα.

Σας ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει για πέντε λεπτά ο κ. Καραγιαννίδης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Όπως έχουµε δηλώσει και στην επιτροπή, καταψηφίζουµε την

κύρωση. Ο λόγος είναι ότι µε αυτόν τον οργανισµό ουσιαστικά
στρατιωτικοποιούνται οι θαλάσσιες µεταφορές. Αυτό δεν το λέµε
εµείς, αλλά το λέει µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο ο κ. Μεϊµαράκης,
όταν ως Υπουργός Άµυνας τότε, στην πρώτη συνεδρίαση της
κοινοβουλευτικής επιτροπής, ξεκαθάρισε το σκοπό αυτού του
οργανισµού λέγοντας: «Σκοπός αυτού του οργανισµού είναι η
σχεδίαση, ο συντονισµός των στρατηγικών µεταφορών και η τα-
χεία ανάπτυξη στρατιωτικών δυνάµεων του ΝΑΤΟ και της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.».

Με αυτήν τη λογική, λοιπόν, εµείς δεν συµφωνούµε και δεν θέ-
λουµε η Ελλάδα να συµµετέχει –πόσω µάλλον να έχει συντονι-
στικό ρόλο- στη µεταφορά και την ανάπτυξη στρατιωτικών
δυνάµεων όπου γης. 

Διαφωνούµε µε τη θέση που είχε διατυπωθεί τότε και επανα-
λαµβάνεται µονότονα µέχρι σήµερα, ότι τέτοιες δραστηριότητες
συµβάλλουν στη δηµιουργία οµαλών συνθηκών διαβίωσης και σε
χώρες που έχουν δοκιµαστεί από συγκρούσεις και ότι δήθεν είναι
προς όφελος της χώρας µας.

Αντίθετα, έχει αποδειχθεί παντού όπου υπήρξαν στρατιωτικές
επεµβάσεις, είτε του ΝΑΤΟ είτε της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ότι αυ-
ξήθηκε η δυστυχία, προκλήθηκαν κύµατα προσφύγων, αυξήθηκε
η ανασφάλεια. Άρα η συµµετοχή της Ελλάδας δεν εξυπηρετεί
κανένα όφελος προς την ίδια τη χώρα.

Στις τυχοδιωκτικές επιθετικές ενέργειες εναντίον του λαού της
Συρίας το ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ θα κληθεί να παίξει σηµαντικό ρόλο εάν
αυτές γίνουν και, πολύ περισσότερο, εάν αυτές επεκταθούν. Με
τη συγκεκριµένη συµφωνία η Πορτογαλία αποκτά πρόσβαση στις
υπηρεσίες αυτού του οργανισµού. 

Είναι πολύ δύσκολο να συµφωνήσει κανείς µε την πανηγυρική
δήλωση της αιτιολογικής έκθεσης: «Η συµφωνία κρίνεται επω-
φελής για την Ελλάδα, η οποία προωθεί τα συµφέροντα της ελ-
ληνικής εµπορικής ναυτιλίας.». Αν σκεφτεί κανείς ότι ο οργανι-
σµός µεσολαβεί στην κατάρτιση συµβάσεων µεταφοράς στρα-
τιωτικού εξοπλισµού κατά τη διάρκεια νατοϊκών και πολεµικών
επιχειρήσεων που καταλήγουν σε εκατόµβες νεκρών και τραυ-
µατιών, τότε καθίσταται σαφές ότι πρόκειται για πολεµική µη-
χανή και όχι για αναπτυξιακό εργαλείο. 

Μάλλον πρέπει να βρούµε άλλους τρόπους για να αναπτύ-
ξουµε την εµπορική ναυτιλία και ίσως η περισσότερη εγκράτεια
στη συµβολή πολεµικών αποστολών στην εγχώρια οικονοµία θα
βοηθούσε στη ρεαλιστικότερη αντίληψη των τεκταινοµένων. 

Βέβαια, υπάρχουν κάποια προβλήµατα στην αιτιολογική έκ-
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θεση, µε το σηµαντικότερο να είναι αυτό που βρίσκεται στην πα-
ράγραφο της ενότητας Γ’ όπου στο Παράρτηµα «Η» αναφέρον-
ται τα εξής: «Τα αποτελέσµατα των διαγωνισµών για την
εξεύρεση µέσων δεν θα υπόκεινται σε έλεγχο του Ελεγκτικού Συ-
νεδρίου ή άλλου εθνικού φορέα, καθόσον οι προµήθειες των
µέσων, οι οποίες γίνονται στο πλαίσιο των υπ’ όψιν µνηµονίων
συνεργασίας δεν θα χρηµατοδοτούνται από εθνικούς πόρους». 

Το Παράρτηµα «Η» σε κανένα σηµείο δεν αναφέρεται σε υπο-
χρεωτική διεξαγωγή διαγωνισµών. Αντίθετα, ορίζει τη διαδικασία
επείγοντος ως µια διαδικασία µίσθωσης, κατά την οποία το δια-
θέσιµο χρονικό πλαίσιο δεν επιτρέπει τη διεξαγωγή ανοιχτού δια-
γωνισµού. Αυτή η διαδικασία επείγοντος αποτελεί -σύµφωνα και
µε το Παράρτηµα «Γ»- υποχρεωτικό τµήµα της αίτησης για µέσο
µεταφοράς που υποβάλλει το κάθε ενδιαφερόµενο κράτος-
µέλος. Σε απλά ελληνικά, ο οργανισµός ασχολείται µόνο µε κα-
τεπείγοντα ναυλοσύµφωνα, τα οποία το ίδιο αλλά και το µνη-
µόνιο που φέρνετε προς κύρωση θεωρούν ότι δεν υπόκεινται σε
διαγωνιστικές διαδικασίες. Προς τι, λοιπόν, τότε η παραπειστική
αναφορά σε διεξαγωγή διαγωνισµών στην αιτιολογική έκθεση;
Τι ισχύει τελικά; Θα έχουµε ή δεν θα έχουµε διαγωνισµούς; Γιατί
η αιτιολογική έκθεση αναφέρει παραπειστικά και αυτό.

Όσο για την παράκαµψη του Ελεγκτικού Συνεδρίου από δια-
δικασίες µίσθωσης που διενεργεί το ελληνικό δηµόσιο, έστω και
για λογαριασµό τρίτων, είναι αυτονόητο ότι δεν βοηθούν ούτε τη
διαφάνεια ούτε τη νοµιµότητα των συµβάσεων αυτών. 

Ας δούµε µερικά ακόµα ζητήµατα. Μέσα σε ένα έντυπο που
είχε µοιρασθεί τον Μάιο του 2011 λέει το ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ ότι: «Το
AMSCC υπάγεται στο Γενικό Επιτελείο Εθνικής Άµυνας και λει-
τουργεί υπό την αιγίδα του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας µε την
παράλληλη υποστήριξη του Ναυτικού Επιµελητηρίου και της
Ένωσης Ελλήνων Εφοπλιστών.». 

Ποιος είναι ο ρόλος των εφοπλιστών στο Υπουργείο Εθνικής
Άµυνας; Τι ακριβώς θα κάνουν οι εφοπλιστές σε σχέση µε τη συ-
νεργασία για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας; Με ποια κριτήρια
επιλέγησαν πλοία και εταιρείες; Γιατί δεν γίνεται διαγωνισµός για
την κατάργηση της συµφωνίας-πλαίσιο για την επιλογή τους; Σε
ποια διαδικασία του Ελληνικού ή Κοινοτικού Δικαίου προβλέπεται
κάτι τέτοιο; Προσκοµίζουν οι ναυτιλιακές εταιρείες εγγυητικές
επιστολές για να δώσουν αυτά τα πλοία; Είναι φερέγγυες, ώστε
να αποζηµιώσουν τυχόν δικαιούµενους αποζηµίωσης; Είναι ερω-
τήµατα που περιµένουνε να απαντήσετε. 

Και να κλείσω µε κάτι που έχει να κάνει µε την επικαιρότητα.
Τον Ιούνιο του 2010 η διοίκηση της ΕΛΒΟ επανήλθε στο ελληνικό
δηµόσιο. Ο κ. Μυτιληναίος απλά σηκώθηκε και έφυγε χωρίς κα-
νένας ποτέ να ασχοληθεί όχι µε το γεγονός ότι παρέδωσε την
εταιρεία µε αρνητικά ίδια κεφάλαια, αλλά και µε τα προβλήµατα
που δηµιουργήθηκαν από την πληµµελή εκπλήρωση συµβάσεων
που είχαν αναληφθεί κατά το χρονικό διάστηµα που είχε το µά-
νατζµεντ.

Δεν υπάρχουν διαθέσιµα στοιχεία από τα οποία να προκύπτει
καταλογισµός στον Όµιλο του κ. Μυτιληναίου. Μία απάντηση και
σε αυτό θα ήταν ευχάριστη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεχίζουµε και ολο-
κληρώνουµε µε τις τρεις κυρώσεις συµβάσεων.

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εσείς για όλες

δεν θέλετε;
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Για όλες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εσείς στο τέλος

δεν θέλετε;
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Γι’ αυτές τις τρεις, κύριε Πρόεδρε, και µετά

τις άλλες τρεις, δεν γίνεται όλες µαζί! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Γίνεται. Αλλά, εν

πάση περιπτώσει, τι θέλετε; Για τις τρεις θα µιλήσετε;
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τρεις και τρεις συνεννοηθήκαµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία.
Τον λόγο έχει ο κ. Ματθαιόπουλος.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να το-

ποθετηθώ για όλες µαζί, η τοποθέτησή µου είναι κοινή. Ούτως ή
άλλως, οι συµβάσεις µεταξύ τους δεν έχουν καµµία ουσιαστική
διαφορά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να συνεχίσω τώρα ή

να περιµένω την τοποθέτηση του κυρίου Υπουργού;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, όχι.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει η κ.

Κανέλλη. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δεν είναι συναφείς οι κυρώσεις. Δηλαδή το

Κατάρ µε την Ουκρανία δεν κολλάνε, γι’ αυτό είπαµε τρεις. Οι
δύο είναι συναφείς. Η άλλη είναι και κατ’ αυτήν την έννοια συνα-
φής. Δεν µιλάω για την πολιτική συνάφεια, µιλάω για τη συµβα-
σιακή συνάφεια.

Έχουµε µία για το κέντρο αριστείας, ραδιολογικά όπλα και
χίλια δύο άλλα πράγµατα.

Η δεύτερη είναι παρακολούθηµα, είναι στην πραγµατικότητα
εφαρµοστική και διασυνδετική της πρώτης –ρητά αναφέρεται
στις εκθέσεις, δεν είναι ανάγκη να το επαναλάβω εγώ- µε τις
ανάγκες του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Θα σταθώ, λοιπόν, πρώτα απ’ όλα, σε αυτές τις δύο θυµίζον-
τας το εξής. Ακούστε τώρα. Μας φέρνετε δύο συµβάσεις. Δεν
θα µιλήσω για το χρόνο, τα είπαν οι προλαλήσαντες συνάδελφοι
και ο σύντροφος Χαλβατζής. Πάµε στην ουσία. Είµαστε σήµερα
στις 11 Σεπτεµβρίου 2013. Πριν από δώδεκα χρόνια το παιδί µου,
όπως και όλα τα παιδιά των Ελλήνων πήγαιναν στην Α’ δηµοτικού
και όταν γύρισαν σπίτια τους –στην Α’ δηµοτικού- δεν µιλούσαν
για την εµπειρία τους στο σχολείο, αλλά µιλούσαν για τους Δί-
δυµους Πύργους και µέχρι το βράδυ είχαν µάθει και την Αλ
Κάιντα. Μετά είχαν µάθει τι σηµαίνει «πιλότος αεροπλάνου» και
πώς πέφτει. Μετά µάθαµε πώς αντιδρούν οι πολιτικοί, βιβλία συλ-
λυπητηρίων, συζητήσεις, κουβέντες. Μετά ήρθαν τα σενάρια συ-
νωµοσίας. 

Δώδεκα χρόνια µετά, µε χθες καταργηµένο το λύκειο, το γυ-
µνάσιο, διαλυµένο το σχολείο που περάσανε σε αυτά τα δώδεκα
χρόνια, τα παιδιά θα πάνε –όσα µπήκαν και όσα δεν µπήκαν, καµ-
µία σηµασία δεν έχει- στην επόµενη βαθµίδα της ζωής τους στα
δεκαοκτώ µε την απειλή και το κουδούνι ότι τα τότε θύµατα θα
επιτεθούν τώρα στο πλευρό της Αλ Κάιντα, για να προστατέψουν
τους πληθυσµούς από τα χηµικά όπλα.

Τώρα βρήκατε να τη φέρετε αυτήν τη σύµβαση; Είναι βρυκο-
λακιαστική και στην προσέγγισή της. Ρητά αναφέρει µέσα τι σκο-
πούς θα εξυπηρετεί. Και οι δύο συµβάσεις για τα ραδιολογικά
χωρίζουν την τεχνογνωσία πρώτα απ’ όλα περί ραδιολογικού, χη-
µικού και άλλων υλικών τε και πολέµων µε αποκαλυφθείσα -πολύ
πρόσφατα, την προηγούµενη εβδοµάδα- την Αγγλία, τη Μεγάλη
Βρετανία -που φέρνει αντιρρήσεις, που έχει προβλήµατα πολι-
τικά, στηρίζει, δεν στηρίζει- να έχει πουλήσει χηµικά στη Συρία.
Οι µεγάλες χώρες που έχουν και τα βέτο στα Συµβούλια Ασφα-
λείας, που έχουν την πρωτοκαθεδρία στο να βγάζουν χρήµατα
από τον πόλεµο, όπως συµβαίνει πάντοτε µε τις µεγάλες δυνά-
µεις, είναι αυτές που είναι οι παραγωγοί και µετά είναι και οι
ελεγκτές. Ελεγκτές και ελεγχόµενοι! 

Και µετά µου µιλάτε για Ευρωπαϊκό Δίκαιο, για πολιτικό πολι-
τισµό και διάφορα άλλα τέτοια. Ποιον πολιτικό πολιτισµό; Πωλη-
τές, αγοραστές, καταναλωτές οι µεγάλες ιµπεριαλιστικές δυνά-
µεις. Τεχνογνωσία πουλάνε. Ξέρετε γιατί θα έπρεπε κανένας να
πει όχι από τσίπα, στοιχειωδώς; Εδώ πληρώνουµε κιόλας να µας
µαθαίνουν. Κατέχουν την τεχνογνωσία και µας τη µαθαίνουν.

Ξέρετε πόσα τσιτάτα µπορώ να κατεβάσω τότε; Να αρχίσω να
λέω τι είπε ο Οπενχάιµερ, τι είπε ο ένας, τι είπε ο άλλος, πώς θα
γίνει ο Γ’ Παγκόσµιος Πόλεµος και αν θα γίνει µε πέτρες και αν
θα γίνει µε εκείνο και πού πήγε, να θυµηθώ και τη µαντάµ Κιουρί.
Είναι πολύ εύκολο αυτό για να το κάνει κανένας. 

Την πραγµατικότητα να τη δούµε; Να δούµε την πραγµατικό-
τητα: Λεφτά βγάζουν και χρησιµοποιούν τα χηµικά, ραδιολογικά
όπλα και την τεχνογνωσία business as usual, µετάφραση «λεφτά
όπως πάντα», εµπόριο, δηλαδή καπιταλισµός στο ιµπεριαλιστικό
του στάδιο µία χαρά. «Θα γκρεµίσουµε, θα ισοπεδώσουµε, θα
ξαναχτίσουµε»!

Τρία κοµµάτια η Λιβύη, δεν ξαναχτίστηκε τίποτα. Δύο κοµµάτια
το Σουδάν, δεν ξαναχτίστηκε τίποτα. Μία άνοιξη που µαράθηκε
και κάποιοι έβγαλαν λεφτά. Το αντίστοιχο µε αυτό έρχεται να σας
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το πει σήµερα το Χρηµατιστήριο, το διεθνές, αυτό που παρακο-
λουθείτε όλοι, αυτόν το θείο Dow Jones –πώς τον λένε- και διά-
φορα άλλα τέτοια, γιατί έχει κάτι Dow Jones, κάτι κινέζικα, κάτι
γιαπωνέζικα. Με αυτά ζείτε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Να σας πω, λοιπόν, κάτι από κει; Να σας πω την πληροφορία
που σας ενδιαφέρει, όταν µιλάτε για ραδιολογικά και για τεχνο-
γνωσίες, για να δικαιολογήσω το business as usual; Θα σας το
πω µε δύο λέξεις. Η εταιρεία που φτιάχνει τα Tomahawk, µε τα
οποία απειλείται αυτήν τη στιγµή φόκο σε ολόκληρο τον κόσµο,
πριν από την αναγγελία είχε τριάντα τρία δολάρια η µετοχή της.
Μετά την αναγγελία, η µετοχή της πήγε «στην ψύχρα» εβδοµήντα
επτά δολάρια. Γι’ αυτό έκαναν πίσω. Δεν είναι ανάγκη να πέσουν
τώρα, πρέπει να κάνουµε και µια αναβολή. Μια χαρά. Δεν πειρά-
ζει! 

Ας το πάµε στο διπλωµατικό επίπεδο. Ό,τι φράγκα ήταν να
βγούνε, βγήκαν σε µια νύχτα στο Χρηµατιστήριο από τους κατα-
σκευαστές και εµπόρους. Πάµε να βάλουµε τώρα και τα ραδιο-
λογικά και τα χηµικά σε αυτό το επίπεδο. Αυτή είναι η συµφωνία.
Οι χώρες οι ενδιαφερόµενες, ψωµί -ψωµάκι για τις εταιρειούλες
τους είναι. 

Θα αναφερθώ τώρα στην τρίτη συµφωνία. Έχουµε καταψηφί-
σει αντίστοιχη µε την Ιταλία. Τώρα, ένα παιδί σε αυτά τα δώδεκα
χρόνια, ένας Έλληνας, ένας Σύρος, ένας Κινέζος, ένας από τη
Λαπωνία, ένας πολίτης του κόσµου έχει καταλάβει τι συµβαίνει.
Ξαφνικά ανακαλύψαµε τους πειρατές. Οι πειρατές ήταν στο «χο,
χο, χο, τι ρούµι είναι αυτό», τραγούδαγαν παιδικά τραγουδάκια. 

Σήµερα οι πειρατές ποιοι είναι; Έχουµε προσωπικό που µπαί-
νει στα πλοία να φυλάει το εφοπλιστικό κεφάλαιο, έχουµε στρα-
τηγικές επενδύσεις και στρατηγικούς επενδυτές. Το εφοπλιστικό
κεφάλαιο, το οποίο είναι αφορολόγητο απανταχού της γης και
κυρίως στην Ελλάδα, όταν έχει κεσάτια, παρεµβαίνει υπέρ εθνι-
κών σκοπών. Μεταφέρει όπλα -µε το αζηµίωτο- και τακτοποιεί
στρατηγικά συµφέροντα. Οι Έλληνες ναυτικοί, οι ναυτεργάτες,
οι απλήρωτοι, οι υποβαθµισµένοι –για να µην πάω στα καµποτάζ,
µην πάω στα χίλια δυο άλλα πράγµατα και ξαναγυρίσω το ρολόι
του χρόνου πίσω- τι έχουν γίνει; Απειλούµενοι από τους Σοµα-
λούς πειρατές. Ξαφνικά έχουµε Σοµαλούς πειρατές. Ως γνω-
στόν, η Σοµαλία έχει παράδοση πειρατική αντίστοιχη, ξέρω εγώ,
µε την ανταρσία του «Μπάουντι». 

Μα, τι είναι αυτά που λέµε; «Άλλαξαν οι θαλάσσιοι δρόµοι,
πρέπει να τους υπερασπιστούν». Αυτήν τη στιγµή µεγαλύτερο
κόστος θα είχε -άνευ οποιασδήποτε άλλης µορφής όπλου- το
κλείσιµο της διώρυγας του Σουέζ. Γι’ αυτά µιλάµε τώρα. Αυτά τα
κέντρα και οι θαλάσσιες µεταφορές είναι δωράκι στο εφοπλι-
στικό κεφάλαιο, όποτε έχει τη δυσκολία. Δωράκι είναι. Δεν είναι
ούτε φιλανθρωπία ούτε στρατηγική ούτε τίποτα. Ποιοι θα µετα-
φέρουν τα τανκς, πώς θα τα χρησιµοποιήσουν κ.λπ..

Τα ίδια προέβλεπε και το ελληνικό δίκαιον περί την χρήσιν της
Ολυµπιακής ως µεταφορικής σε ώρα πολέµου. Και η στρατηγική
επιτασσόταν και ανήκε στο δηµόσιο. Τώρα θα τη βγάλετε στον
πλειστηριασµό. Κάποια στιγµή θα τη βγάλετε στον πλειστηρια-
σµό τη διαδικασία, γιατί θα είναι και ο ανταγωνισµός: ποιος είναι
πιο πατριώτης από τους δύο; Ποιος θα δώσει πιο πολλά µεταγω-
γικά; Και µετά θα εισπράττει. Πάνω στις µεγάλες κρίσεις και
πάνω στους πολέµους το µεγάλο κεφάλαιο βγάζει λεφτά. Το γε-
γονός ότι νοµιµοποιούνται µε την πολιτική σας, µε τη στήριξή
σας, µε διάφορες συµβάσεις, οι οποίες µάλιστα εµφανίζονται µο-
νίµως µε ένα σχήµα πρωθύστερο εδώ µέσα, εµάς δεν µας δίνει
το άλλοθι. 

Η 11η Σεπτεµβρίου είναι µέρα περισυλλογής και µέρα παι-
δείας. Για την ελληνική τουλάχιστον επικράτεια είναι µέρα παι-
δείας. Άρα, είναι µέρα να καταλαβαίνουµε πίσω από τα γράµ-
µατα, πίσω από τα συµφέροντα, πίσω από µεγάλες κουβέντες
περί επιµόρφωσης των Ενόπλων Δυνάµεων. Φτυσµένες τις έχετε
τις Ένοπλες Δυνάµεις. Υπηρέτες είναι ούτως ή άλλως. Ποιανού;
Του λαού; Όχι. Μα δεν είναι του λαού. Όργανο είναι οι Ένοπλες
Δυνάµεις από την ώρα που είναι ενταγµένες στο ΝΑΤΟ. Είδαµε
και πώς εξελίχθηκε και η κοινή ευρωπαϊκή πολιτική και στρατη-
γική. Εννοώ ότι τις έχετε φτυσµένες στο επίπεδο των µελών

τους, των ανθρώπων τους. Βρίσκετε κάτι τελετές, µέρες που
έχουν πέσει κάποιοι σε ώρα καθήκοντος για να πείτε µεγάλες
κουβέντες ηθικές. 

Ξέρετε κάτι; Ένοπλες Δυνάµεις σε αυτόν τον τόπο όπου η
αµοιβή είναι άδεια περιπτέρου; Χρόνια περιµένουµε. Δεκαετίες,
για αποκατάσταση, αναγνωρίσεις και χίλια δυο άλλα πράγµατα.
Αµυντική βιοµηχανία κλεισµένη. Αποθήκη την είχατε κάνει την
«ΠΥΡΚΑΛ», αποθήκη συµφερόντων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Κανέλλη,
ολοκληρώνετε όµως.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Σας παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, δεν ήσα-
σταν παρούσα. Εδώ µιλάµε για τρεις συµβάσεις και δεν είναι πεν-
τάλεπτο. Με συγχωρείτε πάρα πολύ, είχα ζητήσει έναν εύλογο
χρόνο. Δεν ζητάω δεκαπέντε λεπτά. Σας διαβεβαιώ θα έχω τε-
λειώσει πριν από το δεκάλεπτο.

Κατ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, αυτές τις συµβάσεις, όταν τις
φέρνετε εδώ, φροντίστε να τις εκλαϊκεύετε. Έχουµε τοποθετηθεί
αναλυτικά στην επιτροπή. 

Αν έχει νόηµα εδώ, είναι για να καταλαβαίνει και ο κόσµος, που
ακούει για µία σύµβαση για τα ραδιολογικά όπλα µε τις χώρες
τάδε, τάδε και τάδε. Κάθεται σπίτι του, το ακούει, το µαθαίνει και
λέει: «Κακό είναι; Δεν είναι κακό πράγµα. Θα ξεστραβωθούν οι
Ένοπλες Δυνάµεις». Ποιες Ένοπλες Δυνάµεις; Πώς και µε τι; 

Η αναβάθµιση δεν επιχειρείται -και το λέω για να συνδέσω και
πράγµατα µε την παιδεία- µε την υποχρεωτική ακαδηµαϊκή,
ακόµα και στις ανώτατες σχολές, αυτές που βρίσκονται µέσα
στην «τύφλα». 

Μια και λέµε τώρα για Ένοπλες Δυνάµεις και για Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας, προσέξτε λιγάκι τώρα: Έχετε ορίσει να υπάγε-
ται στο διοικητή το ακαδηµαϊκό προσωπικό των ανωτάτων σχο-
λών των Ενόπλων Δυνάµεων; Και βάζει την σφραγίδα του; Αυτός
που διορίζεται για ένα, ενάµισι ή δύο χρόνια και µετά αποστρα-
τεύεται και πηγαίνει κάποιος άλλος, χωρίς ακαδηµαϊκή επάρκεια;
Δηλαδή, το ακαδηµαϊκό προσωπικό των ανωτάτων σχολών των
Ενόπλων Δυνάµεων που θέλετε να τις αναβαθµίσετε θα εξαρτιέ-
ται από µία υπογραφή; Ανάστατο είναι αυτήν τη στιγµή το σώµα
των αξιωµατικών. Διότι αν θέλετε να πάµε στην ουσία, να πάµε
στην ουσία, να τη χτυπάµε, να την κουβεντιάζουµε. 

Αυτά δεν είναι εύκολα πράγµατα, είναι η άµυνα του τόπου,
είναι οι θαλάσσιες µεταφορές του τόπου. Ακούµε µεγαλοστοµίες
όπως ότι «η Ελλάδα είναι θαλασσινή χώρα», αλλά πώς υπερα-
σπίζεται την επικράτειά της; Με το διορισµό σεκιουριτάδων στα
πλοία -εξόδοις ελληνικού λαού, όπως συµβαίνει- του εφοπλιστι-
κού κεφαλαίου, για να µπορεί να διαφεντεύει σύµπασα την αν-
θρωπότητα; 

Τι να πούµε για τους εφοπλιστές, δηλαδή; Οκτακόσια τάνκερ
το χρόνο παράγουν. Παραγγέλνουν δύο, τρεις χιλιάδες τάνκερ.
Είδατε κανένα από αυτά να φτιάχνεται εδώ, στη «θαλασσινή
χώρα»; Φτιάχτηκε κανένα εδώ; Έβγαλε κανένας µεροκάµατο
εδώ, στη χώρα που µπαρκάριζε, στη χώρα που πουλάει τα παλιά
αναγνωστικά, για να θυµηθούµε το ρο και το άλφα και το βήτα
και το γάµα και την έννοια «Ελλάς»; Τίποτα από αυτά δεν είναι
πραγµατικότητα. 

Αυτές οι συµφωνίες είναι συµφωνίες στρατιωτικής, οικονοµι-
κής διπλωµατίας. Είναι επενδυτικές. Ο ελληνικός λαός δεν έχει
να ωφεληθεί τίποτα. Ούτε θα τον σώσουν από τα ραδιολογικά
και χηµικά όπλα ούτε θα τον σώσουν επειδή θα κινούνται τα ελ-
ληνικά καράβια και θα διασχίζουν τις θάλασσες, τα οποία δεν
έχουν καν την ελληνική σηµαία, αλλά έχουν πάντα την σηµαία
ευκαιρίας. Διότι και να την έχουν τη σηµαία και να την µετρήσετε
για το τονάζ, φαί δεν πρόκειται να φέρουν στον ελληνικό λαό. 

Μην ερχόµαστε, όµως, εδώ και τους λέµε ότι όλα αυτά είναι
«για την πατρίδα, για τα συµφέροντα, για τη σηµαία, για εσάς
τους ίδιους». Τίποτα απ’ αυτά δεν είναι. Είναι γι’ αυτούς τους λί-
γους που βγάζουν από τη µύγα ξίγκι και µετράνε τις µετοχές
τους µε τον αριθµό των νεκρών. Είναι τιµολόγια αίµατος και ανή-
θικα στο βάθος της παιδείας. Είναι µε την εκπαιδευτική έννοια
ανήθικα, γιατί εµπορεύονται ακόµα και την ανθρώπινη γνώση για
να πλουτίζουν οι ελάχιστοι. Αυτές είναι οι συµφωνίες που έρχον-
ται εδώ. 

Δεν έχει τίποτα προσωπικό αυτό που σας λέω. Είναι παγία πο-
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λιτική και κατ’ αυτήν την έννοια είναι παγία και η άρνηση του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 

Καταψηφίζουµε και τις τρεις συµφωνίες. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Κανέλλη. 
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: 
1. «Κύρωση της Συµφωνίας της Κυβέρνησης της Ελληνικής

Δηµοκρατίας µε το Υπουργικό Συµβούλιο της Ουκρανίας για την
Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών περί Άµυ-
νας».

2. «Κύρωση του Μνηµονίου Συµφωνίας µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και των Σουη-
δικών Ενόπλων Δυνάµεων, µε εξουσιοδότηση της Κυβερνήσεως
της Σουηδίας σχετικά µε την καθιέρωση διµερών συσκέψεων».

3. «Κύρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου Άµυνας του Κράτους του Κατάρ».

Τα νοµοσχέδια αυτά ψηφίστηκαν στη Διαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγονται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδι-
κασία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπο-
ρούν να λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί των κυρώ-
σεων αυτών των συµφωνιών. 

Υπάρχει κάποιος συνάδελφος που θέλει να λάβει τον λόγο για
να αντιπεί; 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Μάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Ιγγλέζη,

έχετε τον λόγο. 
Επειδή οι συµφωνίες είναι τρεις, προφανώς θα είναι περισσό-

τερος και ο χρόνος της τοποθέτησής σας.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, άλλες τρεις συµ-

φωνίες του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας από αυτές που βρίσκον-
ται χρόνια στα συρτάρια του καλούµαστε να κυρώσουµε σήµερα. 

Η πρώτη κύρωση αφορά τη συµφωνία Ελλάδας-Ουκρανίας για
την αµοιβαία προστασία διαβαθµισµένων πληροφοριών που σχε-
τίζονται µε την άµυνα. Η σύναψη συµβάσεων αµοιβαίας προστα-
σίας και ανταλλαγής διαβαθµισµένων πληροφοριών αποτελεί
αναπόσπαστο τµήµα των συµβάσεων στρατιωτικής συνεργασίας. 

Δεδοµένου ότι οι πληροφορίες που αφορούν τις Ένοπλες Δυ-
νάµεις χαρακτηρίζονται από τα εθνικά δίκαια ως διαβαθµισµένες
και µη αποκαλύψιµες, η κατάρτιση τέτοιων συµβάσεων επιτρέπει
στις εθνικές αρχές να ανταλλάσσουν τεχνικά κυρίως δεδοµένα,
τα οποία διαφορετικά δεν θα µπορούσαν να δηµοσιοποιηθούν.

Στην περίπτωση των κρατών του Συµφώνου της Βαρσοβίας η
κατάρτιση των συµβάσεων αυτών έχει µια ιδιαίτερη αιτία. Η
στρατιωτική τεχνολογία κρατών όπως η Ουκρανία δεν ήταν πάν-
τοτε συµβατή µε την αντίστοιχη των νατοϊκών στρατών. Η ανταλ-
λαγή απόρρητων τεχνικών δεδοµένων κατέστη απαραίτητη για
τις τροποποιήσεις του υλικού που θα εξασφάλιζαν τη διαλειτουρ-
γικότητα των οπλικών συστηµάτων. Η Ουκρανία έχει ήδη υπο-
γράψει τέτοιες συµφωνίες µε τις Ηνωµένες Πολιτείες και την
Ευρωπαϊκή Ένωση, οι οποίες διευκόλυναν τη συµµετοχή των ου-
κρανικών Ενόπλων Δυνάµεων στις νατοϊκές αποστολές των τε-
λευταίων ετών. 

Η συµφωνία πάσχει από νοµική αοριστία, όπως άλλωστε όλες
οι παρόµοιες που έχουν υπογραφεί µέχρι σήµερα. Δεν παρέχον-
ται ενιαία και εναρµονισµένα κριτήρια χαρακτηρισµού µιας πλη-
ροφορίας ως διαβαθµισµένης. Ο χαρακτηρισµός αυτός εναπό-
κειται στην αποκλειστική διακριτική ευχέρεια του κάθε κράτους. 

Επίσης, δεν παρέχεται κανένα συγκεκριµένο σύστηµα αξιολό-
γησης της ικανότητας των συµβαλλοµένων µερών να προστα-
τεύουν ουσιαστικά τις διαβαθµισµένες πληροφορίες. Κατόπιν
αυτών είναι σαφές ότι από την αιτιολογική έκθεση απουσιάζει
οποιαδήποτε επεξήγηση για την αναγκαιότητα, σκοπιµότητα της
συµφωνίας αυτής. Αν εξαιρέσει κανείς τη σύντοµη δηµοσιότητα
και µερικές δεκάδες φωτογραφίες των Υπουργών που την υπέ-
γραψαν, δεν µπορεί να γίνει κατανοητό γιατί η Ελλάδα πρέπει να
µπορεί να αποκαλύπτει διαβαθµισµένες πληροφορίες στην Ου-
κρανία ούτε φυσικά το αντίστροφο. Με τη συγκεκριµένη χώρα
δεν διατηρούµε βιοµηχανική συνεργασία στον τοµέα της άµυνας

και λόγω της γεωγραφικής απόστασης είναι απίθανο οι Ένοπλες
Δυνάµεις να αναλάβουν κοινές επιχειρήσεις. Μοναδική εύλογη
αιτία είναι η διευκόλυνση ανάληψης νατοϊκών επιχειρήσεων στο
πλαίσιο του νέου δόγµατος του ΝΑΤΟ και της πατερναλιστικής
προσέγγισης των Ηνωµένων Πολιτειών στις πρώην Σοβιετικές
Δηµοκρατίες. Τίποτε, όµως, απ’ αυτά δεν εξηγεί ποια είναι η εθνι-
κή ωφέλεια από τη συµφωνία αυτή. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, λοιπόν, καταψηφίζει την κύρωση αυτής της συµφω-
νίας, γιατί δεν προκύπτει απ’ αυτήν κανένα όφελος του ελληνικού
ή του ουκρανικού λαού, παρά µόνο εξυπηρέτηση των νατοϊκών
πολεµικών σχεδιασµών. 

Η δεύτερη κύρωση αφορά τις διµερείς συσκέψεις Ελλάδας-
Σουηδίας. Η Σουηδία είναι από τα λίγα ουδέτερα κράτη της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και έτσι η καθιέρωση των διµερών συσκέψεων
µεταξύ των Ενόπλων Δυνάµεων Ελλάδας και Σουηδίας θα µπο-
ρούσε να θεωρηθεί και αυτή στρατιωτικά ουδέτερη, πιθανώς και
επωφελής για τις ελληνικές Ένοπλες Δυνάµεις. 

Ωστόσο, ιδίως από το 2007 και µετά, η Σουηδία έχει αυξήσει
τη στρατιωτική της συνεργασία µε τις Ηνωµένες Πολιτείες και
συµµετέχει, όπως και η Ελλάδα, στον Ευρωπαϊκό Οργανισµό
Άµυνας, ο οποίος στο πλαίσιο των ευρωπαϊκών συνθηκών συν-
τονίζει την εξοπλιστική πολιτική στην Ένωση και επιβλέπει την
τήρηση της υποχρέωσης των κρατών-µελών να αυξάνουν διαρ-
κώς τη στρατιωτική τους ικανότητα, δηλαδή να εξοπλίζονται. 

Η Σουηδία συµµετέχει ακόµη, όπως και η Ελλάδα, στην Επι-
τροπή Πολιτικής και Ασφάλειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η
οποία συντονίζει τη στρατιωτική πολιτική της Ένωσης και τη συ-
νεργασία για την ειρήνη στο πλαίσιο της οποίας λίγα κράτη συ-
νεργάζονται µε το ΝΑΤΟ. Με άλλα λόγια, η περιλάλητη σουηδική
ουδετερότητα έχει περιοριστεί εξαιρετικά τα τελευταία χρόνια. 

Με το µνηµόνιο αµοιβαίας κατανόησης που έρχεται προς κύ-
ρωση και το οποίο υπογράφηκε το 2006 -δηλαδή πριν επτά χρό-
νια- ανάµεσα σε δυο συνταγµατάρχες, έναν Έλληνα και ένα
Σουηδό, προβλέπεται ότι κάθε δώδεκα µε δεκαοκτώ µήνες διε-
νεργούνται συσκέψεις ανάµεσα σε εκπροσώπους των µερών µε
αντικείµενο συζήτησης την αµυντική πολιτική, τις στρατιωτικές
δραστηριότητες, τους εξοπλισµούς και άλλα θέµατα. Ο λόγος
για τον οποίο ένα πραγµατικά ελάσσονος σηµασίας ζήτηµα έρ-
χεται προς κύρωση στη Βουλή, είναι διότι προκαλούνται κόστη
3.500 ευρώ κάθε φορά που η ελληνική αποστολή θα επισκέπτεται
τη Σουηδία και 1.500 ευρώ κάθε φορά που οι Σουηδοί φιλοξε-
νούνται στην Αθήνα. 

Η Σουηδία είναι χώρα παραγωγός αµυντικού υλικού. Είναι
γνωστό ότι τα τελευταία χρόνια προσπαθεί να πουλήσει το αε-
ροσκάφος τέταρτης γενιάς «Γκρίπεν». Ωστόσο, δεν είναι γνωστή
καµµία µείζονος σηµασίας στρατιωτική ή βιοµηχανική συνεργα-
σία µε την Ελλάδα. Στοιχειώδεις κανόνες διαφάνειας επιβάλλουν,
πριν την κύρωση ενός µνηµονίου συνεργασίας που έµεινε στα
συρτάρια του ΥΠΕΘΑ για επτά χρόνια, να υπάρξει πλήρης ενη-
µέρωση σχετικά µε το ποια ήταν τα αποτελέσµατα µέχρι σήµερα
των διµερών επαφών Ελλάδας-Σουηδίας.

Ο ΣΥΡΙΖΑ επιδιώκει µια ολωσδιόλου διαφορετική εξωτερική
και αµυντική πολιτική απ’ αυτήν που αναπτύσσεται στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και στο ΝΑΤΟ. Αντίθετα, θεωρούµε ότι οι διµερείς
επαφές που προβλέπει η σύµβαση που καλείται να κυρώσει η
Βουλή εντάσσονται στην πορεία στρατικοποίησης της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, γι’ αυτό θα την καταψηφίσουµε. 

Η τελευταία και σηµαντικότερη κύρωση που καλούµαστε να
συζητήσουµε σήµερα είναι η συµφωνία στρατιωτικής συνεργα-
σίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας του Κράτους του Κατάρ. 

Το εµιράτο του Κατάρ είναι ένα απολυταρχικό κράτος, ουσια-
στικά ιδιοκτησία της οικογένειας Αλ Θανί, χωρίς κανένα δηµο-
κρατικό θεσµό, στο οποίο δεν ισχύουν τα διεθνώς αναγνωρι-
σµένα ανθρώπινα δικαιώµατα, ιδίως τα δικαιώµατα των γυναικών.
Αυτή η κατάσταση δεν άλλαξε ούτε µε το σύνταγµα που ισχύει
από το 2005. 

Στην εξωτερική του πολιτική το Κατάρ, υποστηρίζει και χρη-
µατοδοτεί ακραίες ισλαµιστικές οργανώσεις που αποσκοπούν
στην εγκαθίδρυση θεοκρατικών καθεστώτων. Με αυτούς θέλει η
Κυβέρνηση να ανταλλάσσει όπλα, τα οποία κανείς δεν ξέρει πού
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θα βρεθούν µετά, διευρύνοντας κιόλας τη συνεργασία στον
τοµέα της καταπολέµησης της τροµοκρατίας µέρα που είναι σή-
µερα; 

Η στρατιωτική συνεργασία µε τέτοια καθεστώτα είναι αδια-
νόητη για δηµοκρατικά κράτη. Ο ισχυρισµός στην εισαγωγική έκ-
θεση ότι η συµφωνία είναι επωφελής εξαιτίας της γεωστρατη-
γικής σηµασίας της αραβικής χερσονήσου είναι αβάσιµος, γιατί
το Κατάρ είναι ακριβώς το αντίθετο του παράγοντα σταθερότη-
τας. Φαίνεται ότι οι µονοκοµµατικές κυβερνήσεις του αλήστου
µνήµης δικοµµατισµού και η σηµερινή δικοµµατική Κυβέρνηση
των υπολειµµάτων του, επιλέγουν µόνο τέτοιου είδους κράτη.
Πρώτα ο διεθνής ταραξίας του κράτους του Ισραήλ και µετά το
Κατάρ. 

Γεωγραφικά το Κατάρ είναι ένα µικρό νησί στο κέντρο του
Περσικού Κόλπου το οποίο απέκτησε την ανεξαρτησία του το
1971. Την ίδια χρονιά ανακαλύφθηκε το κοίτασµα North Gas
Field, το οποίο θεωρείται ένα από τα µεγαλύτερα κοιτάσµατα φυ-
σικού αερίου στον κόσµο. Αυτό έχει ως αποτέλεσµα η χώρα να
αποτελεί έναν από τους ισχυρότερους παγκόσµιους παίκτες
στην εξαγωγή υγροποιηµένου φυσικού αερίου. 

Το φυσικό αυτό χαρακτηριστικό του Κατάρ σε συνδυασµό µε
την ενεργειακή φρενίτιδα των ελληνικών κυβερνήσεων µετά το
2009 είχε ως αποτέλεσµα το µικρό αυτό εµιράτο να πλασαριστεί
πολλάκις στην ελληνική κοινή γνώµη ως η λύση σε όλα τα προ-
βλήµατά µας. Ποιος µπορεί να ξεχάσει τις επανειληµµένες υπο-
σχέσεις της κυβέρνησης Παπανδρέου για δηµιουργία σταθµού
υγροποιηµένου φυσικού αερίου στον Αστακό που δεν έγινε ποτέ,
την ατυχήσασα συµφωνία των Καταριανών µε την «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ
ΧΡΥΣΟΣ» του Σεπτέµβρη του 2011 για τη δήθεν επένδυση στη
Χαλκιδική όπου ο τότε πρωθυπουργός Γιώργος Παπανδρέου
έκανε το ντίλερ; Ποιος µπορεί να ξεχάσει την επίσκεψη σχεδόν
ολόκληρου του υπουργικού συµβουλίου στο εµιράτο στις 29-1-
2013 που για άλλη µια φορά αποδείχθηκε ότι τελικά ο θησαυρός
ήταν άνθρακες; 

Έχει εξαιρετικό ενδιαφέρον να εξετάσει κανείς ποια ήταν η
φύση και οι αριθµοί της στρατιωτικής συνεργασίας Ελλάδας-
Κατάρ κατά το χρονικό διάστηµα των δύο ετών που µεσολάβησε
ανάµεσα στην υπογραφή και την κύρωση της συγκεκριµένης
συµφωνίας, ώστε να γίνει αντιληπτό ποιο είναι το πραγµατικό πε-
ριεχόµενο των αναφορών της συµφωνίας που έρχεται προς κύ-
ρωση σε συνεργασία πάνω σε θέµατα αµυντικής βιοµηχανίας και
εκπαιδευτικών ιδρυµάτων. 

Έτσι λοιπόν έχουµε τα εξής: Στις 12 Ιουλίου 2011 σαράντα
δύο τεταρτοετείς φοιτητές της Στρατιωτικής Ακαδηµίας του
Κατάρ πραγµατοποίησαν πενθήµερη εκπαίδευση στις εγκατα-
στάσεις της 25ης Ταξιαρχίας στην Ξάνθη από την οποία το
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας εισέπραξε το αστρονοµικό ποσό των
22.000 ευρώ! Η άσκηση επαναλήφθηκε το 2012. Συγκεκριµένα,
σύµφωνα µε επίσηµη ανακοίνωση του ΓΕΣ εκατόν σαράντα έξι
σπουδαστές του στρατιωτικού κολεγίου του Κατάρ επρόκειτο να
πραγµατοποιήσουν εκπαιδευτικές ασκήσεις στην Ελλάδα στους
Αµπελώνες Κοµοτηνής. Εντύπωση όµως, προκάλεσε το µε
αριθµό πρωτοκόλλου 844/23-7-2012 έγγραφο του ΣΥΣΜΕΔ, µε
το οποίο γνωστοποιήθηκε ηλεκτρονική αλληλογραφία που απε-
στάλη στο σύνδεσµο και έκανε λόγο για άσκηση-φάντασµα που
δεν καταγράφτηκε σε καµµία διαταγή και αγορά υλικών αξίας
3.000 ευρώ προκειµένου να αναβαθµιστούν οι εγκαταστάσεις φι-
λοξενίας των Καταριανών. Κατά το χρονικό διάστηµα 8 µε 11-11-
2011 αντιπροσωπεία του Κατάρ επισκέφθηκε την Ελλάδα, προ-
κειµένου να εξετάσει τις δυνατότητες παροχής εκπαίδευσης σε
αξιωµατικούς του εµιράτου. Από τις επίσηµες ανακοινώσεις προ-
κύπτει ότι ένας από τους φορείς που θα παρείχε την εκπαίδευση
θα ήταν και η ΕΑΒ. Η πάλαι ποτέ κραταιά διεύθυνση εκπαίδευσης
της ΕΑΒ παρείχε στο παρελθόν πράγµατι υψηλού επιπέδου εκ-
παίδευση. Σήµερα λόγω των απολύσεων και της υποβάθµισης
αδυνατεί να παράσχει τέτοια εκπαίδευση. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι τα τελευταία χρόνια η ΕΑΒ προκη-
ρύσσει την ανάθεση σε υπεργολάβους ακόµα και της εκµάθησης
αγγλικών σε αραβόφωνους, την οποία δεν έχει τη δυνατότητα να
παράσχει αυτοτελώς.

Εποµένως, είναι σαφές ότι οποιαδήποτε παροχή εκπαίδευσης

αξιωµατικού του εµιράτου θα απέβαινε προς όφελος των υπερ-
γολάβων και όχι της εταιρείας. Το πιο πρόσφατο αλλά και κορυ-
φαίο παράδειγµα για το περιεχόµενο της στρατιωτικής συνεργα-
σίας µε το Κατάρ είναι το εξής: στις 27-8-2013 η εταιρεία ΜΕΤΚΑ
του Ευάγγελου Μυτιληναίου εξέδωσε ένα δελτίο τύπου όπου
ανακοινώνει µια συµφωνία βιοµηχανικής συµπαραγωγής µε την
KMW, το κορυφαίο ευρωπαϊκό κατασκευαστή τεθωρακισµένων
τροχοφόρων και ερπυστριοφόρων στρατιωτικών οχηµάτων.

Επίσης, αναφέρει ότι η νέα αυτή συµφωνία είναι το αποτέλε-
σµα της επιτυχούς εκτέλεσης του ελληνικού προγράµµατος, το
οποίο έχει πιστοποιήσει τη ΜΕΤΚΑ ως µία από τις ελάχιστες εται-
ρείες παγκοσµίως, ικανή να εκτελέσει κατασκευαστικά έργα τέ-
τοιων υψηλών απαιτήσεων.

Η συµφωνία για τη συναρµολόγηση των LEO 2 του Ελληνικού
Στρατού υπεγράφη το 2002 και προέβλεπε την εµπλοκή τεσσά-
ρων ελληνικών εταιρειών, µεταξύ των οποίων η ΕΛΒΟ και
ΜΕΤΚΑ. Ας µην ξεχνάµε, όµως, ότι εκείνη την εποχή ΕΛΒΟ και
ΜΕΤΚΑ ανήκαν στον ίδιο επιχειρηµατία και ότι στην ΕΛΒΟ πραγ-
µατοποιήθηκε η συναρµολόγηση και η δοκιµή των αρµάτων. 

Το 2010 ο ιδιώτης επιχειρηµατίας επέστρεψε την εταιρεία στο
ελληνικό δηµόσιο, έχοντας πίσω του ζηµιογόνες χρήσεις, απου-
σία της εταιρείας από διαγωνιστικές διαδικασίες, που κατέληξαν
σε ανταγωνιστές και αρνητικά ίδια κεφάλαια. 

Ο Μυτιληναίος δεν πλήρωσε ποτέ τίποτα για την κατάσταση
στην οποία παρέδωσε την εταιρεία. Παράλληλα, είχε να ωφελη-
θεί από την τεράστια τεχνογνωσία της ΕΛΒΟ στη συναρµολό-
γηση και πιστοποίηση αρµάτων µάχης. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα
ο ιδιώτης να πάρει µια δουλειά κοµµένη και ραµµένη στα µέτρα
της ΕΛΒΟ, την ώρα που η τελευταία διαλύεται και τίθεται υπό εκ-
καθάριση. Εάν αυτό εννοεί η συµφωνία που έρχεται προς κύ-
ρωση για συνεργασία στον τοµέα της αµυντικής βιοµηχανίας,
τότε να λείπει. 

Από την άλλη µεριά υπάρχει ένας µακρύς κατάλογος εξοπλι-
στικών αγορών του Κατάρ από άλλες χώρες, όπως η Γερµανία,
οι Ηνωµένες Πολιτείες και η Γαλλία. 

Συµπερασµατικά, επισηµαίνω το εξής: Η συµφωνία που έρχε-
ται προς κύρωση δεν έχει επιχειρησιακό αντίκρισµα. Ένοπλες
δυνάµεις µε το µέγεθος και τον ειρηνικό προσανατολισµό των
ελληνικών δεν έχουν τίποτε απολύτως να ωφεληθούν από τη
στρατιωτική συνεργασία µε το Κατάρ. 

Δεν υπάρχει, όµως, ούτε σοβαρή οικονοµική ωφέλεια. Το Κα-
τάρ προµηθεύεται εξοπλισµό δισεκατοµµυρίων από τρίτες χώ-
ρες και στην Ελλάδα καταβάλλει ευτελή ποσά για την ολιγοή-
µερη φιλοξενία φοιτητών στρατιωτικών σχολών.

Το Κατάρ έχει δικά του σύγχρονα ναυπηγεία και όπως είναι
λογικό δεν δείχνει κανένα ενδιαφέρον να επενδύσει σοβαρά στην
ελληνική ναυπηγοκατασκευή.

Για όλους τους παραπάνω λόγους ο ΣΥΡΙΖΑ καταψηφίζει τη
κύρωση της συµφωνίας µε το Κατάρ. Έχει έρθει η ώρα οι πολι-
τικές ηγεσίες του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας να ξεφύγουν από
τα απόνερα του πολέµου κατά της τροµοκρατίας και να προωθή-
σουν διακρατικές συνεργασίες που προάγουν την ειρήνη και όχι
τον πόλεµο. 

Πότε θα δούµε συνεργασίες των Υπουργείων Εθνικής Άµυνας
σε θέµατα στρατιωτικής ιατρικής, εκπαίδευσης, σε ζητήµατα αν-
θρωπίνων δικαιωµάτων και ανθρωπιστικού δικαίου, ειρηνικής δι-
ευθέτησης των διαφορών, αντιµετώπισης φυσικών και ανθρω-
πιστικών καταστροφών; Ας λύσουµε πρώτα τα διαδικαστικά της
ειρήνης και αφήνουµε για µετά τη δικονοµία του πολέµου.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ κι

εγώ, κυρία συνάδελφε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Τµήµα ότι ο

Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς και οι Βουλευτές του κόµµατός του κατέθεσαν πρόταση
νόµου: «Ρύθµιση οφειλών προς Ο.Α.Ε.Ε». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Ματθαιόπουλος από τη Χρυσή Αυγή έχει τον λόγο, για συ-

νολική τοποθέτηση. 
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θα απαντήσω πρωτίστως

στον κ. Υπουργό, ο οποίος τελείως αδικαιολόγητα είπε το εξής
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εξωφρενικό, ότι η Χρυσή Αυγή επικροτεί τις µαζικές εκτελέσεις.
Εµείς, αυτό που έχουµε προτείνει είναι η επαναφορά της θανα-
τικής ποινής για εγκλήµατα που αφορούν την εµπορία ναρκωτι-
κών και τους παιδεραστές. Καµµία σχέση δεν έχει αυτό µε τις
µαζικές εκτελέσεις.

Και επειδή η συζήτηση αφορούσε µία κύρωση σύµβασης ανά-
µεσα στην Ελλάδα και την Κίνα, όλοι µας γνωρίζουµε το πολιτει-
ακό καθεστώς που ισχύει εκεί. Εποµένως αν ήθελε να βρει θια-
σώτες µαζικών εκτελέσεων θα µπορούσε να κοιτάξει λίγο πιο αρι-
στερά, αυτούς που χειροκροτούν το Μάο, τον Πολ Ποτ κ.ο.κ.

Εποµένως, θεωρώ ότι ήταν τουλάχιστον άστοχο το σχόλιό του
και επανέρχοµαι στο προκείµενο που αφορά συνολικά έξι κυρώ-
σεις συµβάσεων µε διάφορα κράτη. Η τοποθέτησή µου είναι συ-
νολική για όλα, γιατί θεωρώ ότι το καθένα από αυτά έχει ένα
γενικό πλαίσιο αλλά µεταξύ τους δεν έχουν καµµία ουσιαστική
διαφορά.

Θέλω στο σηµείο αυτό να εκφράσω την επανειληµµένη απο-
γοήτευση που νιώθουµε για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, το
οποίο µε µία αδικαιολόγητη εµµονή και επιµονή συνεχίζει να συ-
ζητά θέµατα παντελώς άσχετα µε την πολιτική ή στρατιωτική
πραγµατικότητα, γιατί υποτίθεται ότι έχει να κάνει µε θέµατα που
άπτονται της εθνικής άµυνας και της εθνικής κυριαρχίας. 

Τα τελευταία εικοσιτετράωρα η παγκόσµια κοινή γνώµη ασχο-
λείται µε τα όσα διαδραµατίζονται στη Συρία. Δυστυχώς, το ελ-
ληνικό κράτος πριν ακόµα δροµολογηθούν οι εξελίξεις, µε πρώτο
τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, πιο Αµερικάνο από τους Αµερικάνους,
εξήγγειλε ότι θα πρέπει η Ελλάδα να επέµβει µία ώρα αρχύτερα
για να ξεµπερδεύει µε τη Συρία.

Είµαστε ίσως το µοναδικό Κοινοβούλιο στις λεγόµενες «ανε-
πτυγµένες δηµοκρατικές χώρες» που δεν έχουµε ξοδέψει έστω
και µία ώρα σαν Επιτροπή Εθνικής Άµυνας ή στο Τµήµα για το
φλέγον ζήτηµα της Συρίας. Και θα έπρεπε τουλάχιστον να συζη-
τηθεί κάποτε το θέµα αυτό, όχι φυσικά µετά από τις, όπως όλα
φαίνονται, δυσµενείς εξελίξεις, γιατί σίγουρα υπάρχουν επιπτώ-
σεις εναντίον της Ελλάδος. 

Υπενθυµίζω ότι υπάρχει το ενδεχόµενο της δηµιουργίας ενός
πολύ µεγάλου µεταναστευτικού ρεύµατος, το οποίο θα διοχετευ-
τεί από τα γνωστά κανάλια µέσω Τουρκίας προς την Ελλάδα, και
αντί δηλαδή το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας σε συνεργασία µε
άλλα αρµόδια Υπουργεία να εξετάσει τη στάση της χώρας απέ-
ναντι σε αυτήν την ενδεχόµενη απειλή, καθόµαστε και συζητάµε
για συµβάσεις µε χώρες όπως η Βουλγαρία, η Σουηδία, το Κατάρ
κ.ο.κ..

Το δεύτερο πολιτικό σχόλιο που θα ήθελα να κάνω είναι κάτι
το οξύµωρο που έχουµε αντιµετωπίσει πάρα πολλές φορές σε
ό,τι αφορά τέτοια συγκεκριµένα ζητήµατα. Από τη µία συζητάµε
την τυπική διευθέτηση ζητηµάτων µέσω µιας κύρωσης συµφω-
νίας µε άλλα κράτη. Η ουσιαστική ολοκλήρωση των κυρώσεων
αυτών γίνονται µέσα από τις Ένοπλες Δυνάµεις. 

Το ίδιο το Υπουργείο, όµως, υπονοµεύει τις Ένοπλες Δυνάµεις
είτε µέσω της απαξίωσης των Ενόπλων Δυνάµεων και του στρα-
τού είτε µέσω των µισθών που απολαµβάνουν οι αξιωµατικοί και
υπαξιωµατικοί και µε -το πρόσφατο παράδειγµα που όλοι µας
γνωρίζουµε, είναι πάρα πολύ επίκαιρο- τη σταδιακή απαξίωση
και διάλυση των αµυντικών βιοµηχανιών της χώρας.

Θα ήθελα να ανοίξω µια παρένθεση για το µείζον αυτό ζήτηµα.
Η Χρυσή Αυγή έχει εκδώσει πάρα πολλά δελτία σχετικά µε τη
λειτουργία των αµυντικών βιοµηχανιών. Είδαµε όλοι τα γεγονότα
που έλαβαν χώρα σχετικά µε τις επισκέψεις του κ. Παυλόπουλου
και της κ. Φώφης Γεννηµατά. 

Είναι δικαιολογηµένη η αγανάκτηση των ανθρώπων αυτών και
εµείς σαν Χρυσή Αυγή τη συµµεριζόµαστε απόλυτα, γιατί πέρα
από το εργασιακό -που είναι πολύ άδικο σε µια τέτοια οικονοµική
κρίση ένας εργαζόµενος να χάνει τη δουλειά του- πάνω απ’ όλα
υπονοµεύεται και διακυβεύεται η εθνική άµυνα και η εθνική κυ-
ριαρχία της χώρας, γιατί, αµυντική βιοµηχανία ισούται µε εθνική
κυριαρχία. Και όταν µια χώρα δεν κάνει ό,τι περνάει από το χέρι
της για να δώσει τα εχέγγυα ότι αυτές οι βιοµηχανίες, αυτές οι
εταιρείες θα συνεχίσουν να λειτουργούν κανονικά, τότε στην
ουσία είναι σαν να βάζει µία βόµβα στα ίδια της τα θεµέλια.

Βέβαια, δεν µπορώ να αφήσω ασχολίαστο το υποκριτικό µένος

και τον επικοινωνιακό παροξυσµό που έχει καταβάλει µερικούς
εδώ µέσα, οι οποίοι ως αστράτευτοι - να το πω πιο απλά, γιατί
αυτό ενδεχοµένως σε κάποιους να προκαλέσεις αντιδράσεις,
αλλά είναι µια πραγµατικότητα, εµείς έχουµε υπηρετήσει στις
Ένοπλες Δυνάµεις και είµαστε και περήφανοι για αυτό-, µέχρι
πρότινος, έλεγαν να καταργηθούν οι στρατιωτικές παρελάσεις
γιατί είναι ένα µεταξικό-φασιστικό κατάλοιπο ή ότι θα πρέπει να
υπερασπίσουµε τα δικαιώµατα αυτών οι οποίοι αρνούνται να
υπηρετήσουν στο Στρατό, σήµερα φοράνε τα χακί και µε φόντο
την αµυντική βιοµηχανία της χώρας κάνουν πολιτική σπέκουλα.

Δεν µπορείς από τη µία να λες «δεν πάω ούτε µια ώρα στο
στρατό ή υπονοµεύω τη στρατιωτική µηχανή» και από την άλλη
να λες «επιτέλους αναπτύξτε την αµυντική βιοµηχανία της
χώρας».

Άρα, η µόνη ουσιαστική διαφορά που χωρίζει εµάς από όλα τα
υπόλοιπα κόµµατα είναι ότι για εµάς η αµυντική βιοµηχανία και
γενικότερα η ιδέα του στρατού είναι πάγια θέση και το έχουµε
αποδείξει µε το ότι έχουµε υπηρετήσει στον Ελληνικό Στρατό και
δεν πήραµε Ι3 ή Ι5.

Επιπλέον, θα σταθώ σκόπιµα στο σηµείο αυτό για τις αµυντι-
κές βιοµηχανίες, γιατί το θεωρώ το πιο σηµαντικό εις ό,τι αφορά
το θέµα της εθνικής µας άµυνας. Σε προηγούµενες ερωτήσεις
που είχαµε καταθέσει µέσα στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου, είχαµε ρωτήσει πάρα πολλά στελέχη της Κυβέρνησης
για το τι θα γίνει επιτέλους και αν η οικονοµική κρίση θα επηρε-
άσει τη λειτουργία των βιοµηχανιών αυτών. Και µας είπαν φυσικά
ότι δεν υπάρχει καµµία τέτοια περίπτωση, ότι ο στρατός παρά
την οικονοµική κρίση θα συνεχίσει να λειτουργεί στο ίδιο υψηλό
επίπεδο που λειτουργούσε όλα αυτά τα χρόνια. 

Να, όµως, που µερικές µέρες µετά είδαµε ότι κατόπιν απαίτη-
σης της τρόικα, η οποία είχε το θράσος να απαιτήσει το κλείσιµο
τριών βιοµηχανιών µε ένα e-mail -είναι τόσο τυπικές πλέον οι σχέ-
σεις που δεν ξέρω ποια όρια αγγίζουν στο κάτω-κάτω, για να µην
παρεξηγηθώ- η Κυβέρνηση είπε ότι µερικές θα τις ιδιωτικοποι-
ήσουµε και άλλες σταδιακά θα τις κλείσουµε, γιατί επιβαρύνουν
τον κρατικό προϋπολογισµό.

Για εµάς η εθνική άµυνα δεν αποτιµάται σε χρήµα. Ακόµα και
αν είναι να καταρρακωθεί ο κρατικός προϋπολογισµός, πρέπει
οι αµυντικές βιοµηχανίες και ο ελληνικός στρατός να είναι πρώ-
τιστη προτεραιότητα για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

Εποµένως, αυτό που προτείνουµε είναι το εξής απλό: να πα-
ραµείνουν στα χέρια του δηµοσίου και να συνεχίσουν να παρά-
γουν. Να παράγουν πολεµικό υλικό, να παράγουν σφαίρες,
ιδιαίτερα σε µια χρονική συγκυρία που η Ελλάδα αντιµετωπίζει
πάρα πολλές προκλήσεις και εξ ανατολών, αλλά επαναλαµβάνω
και το διεθνές πλέον φαινόµενο και τις εξελίξεις που αφορούν
τη Συρία.

Επιπλέον, συζητήθηκαν για πάρα πολλές ώρες θέµατα που
έχουν να κάνουν µε τις κυρώσεις συµβάσεων και τις συµφωνίες
και συµµαχίες ανάµεσα σε διάφορα κράτη µε την Ελληνική Δη-
µοκρατία. Είχα πει στις επιτροπές που συµµετείχα ως αγορητής
ότι πρέπει επιτέλους να ξεπεράσετε κάποια σύνδροµα. Θα πρέ-
πει να είστε αντικειµενικοί µε όλα. Διότι εδώ πλέον έχουµε χάσει
κάθε επαφή µε την πραγµατικότητα αλλά και µε τη λογική. Εσείς
κατηγορείτε τη Χρυσή Αυγή ότι είµαστε µία βόµβα στα θεµέλια
της δηµοκρατίας, ότι υπονοµεύουµε το Κοινοβούλιο, ότι είµαστε
αντιδηµοκράτες, ότι οι δηµοκρατικές διαδικασίες δεν µας εκφρά-
ζουν. 

Αντιθέτως, εσείς είστε αυτοί οι οποίοι κατοχυρώνουν τις δη-
µοκρατικές διαδικασίες, που τις υπηρετούν ανιδιοτελώς. Αλλά
στα πλαίσια των συµµαχιών που προτείνετε µε αυτές τις συµβά-
σεις, εντάσσετε την Ελλάδα µέσα στο πλαίσιο του ΝΑΤΟ, το
οποίο ΝΑΤΟ έχει βοµβαρδίσει οποιοδήποτε καθεστώς θεωρεί εχ-
θρικό προς αυτό. Κάποιοι θα πουν ότι πολύ καλά κάνει διότι έτσι
πρέπει να κάνει. Τα έχουµε ακούσει και αυτά από γνωστούς δε-
ξιούς-ακροδεξιούς κύκλους. Έχετε προτείνει συµµαχίες µε το
κράτος του Ισραήλ, που η Αριστερά θέλοντας να πάρει θέση,
αλλά για να µην παρεξηγηθεί, το χαρακτηρίζει σαν κράτος ταρα-
ξία. Τι θα πει «ταραξίας»; Δολοφονεί εν ψυχρώ Παλαιστινίους και
εποικίζει τη Λωρίδα της Γάζας. Αυτό δεν είναι ταραχή. Αυτή είναι
ωµή δολοφονία. Έχει, επίσης, χρησιµοποιήσει, το 2006 στον πό-
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λεµο του Λιβάνου, βόµβες λευκού φωσφόρου. 
Επιπλέον, θέλετε να κάνετε συµµαχία µε το κράτος της Σουη-

δίας που είναι µια από τις µεγαλύτερες χώρες εξαγωγής όπλων
και µε τη Βουλγαρία, η οποία έχει επεκτατικές βλέψεις εναντίον
της Ελλάδας και µε το Κατάρ το οποίο πρώτον είναι φιλοτουρ-
κικό, δεύτερον εκτελεί τις εντολές του ΝΑΤΟ, διότι ΗΠΑ και
Τουρκία είναι αδελφάκια, και έχει –προσέξτε- καθεστώς απόλυ-
της µοναρχίας. Πώς η δική µας δηµοκρατία ανέχεται τη Χρυσή
Αυγή µέσα στο Κοινοβούλιο, που είναι αντιδηµοκράτες, αλλά τεί-
νει χέρι φιλίας σε αντιδηµοκρατικά, µοναρχικά καθεστώτα είναι
κάτι που, πιστεύω, κανένας λογικός άνθρωπος δεν µπορεί να
εξηγήσει.

Κλείνοντας σιγά-σιγά, βλέπετε ότι η τοποθέτησή µου είναι πε-
ρισσότερο γενική, πολιτική, διότι για εµάς αυτό είναι το ζήτηµα
και η ουσία και όχι οι εκάστοτε συµβάσεις και λεπτοµέρειες. Διότι
αν δεν λυθούν αυτά τα σηµαντικά πράγµατα ποτέ µα ποτέ, όσα
νοµοσχέδια και αν φέρετε, δεν πρόκειται να λυθεί τίποτα προς
την καλύτερη κατεύθυνση. Επαναλαµβάνουµε και το λέµε κάθε
φορά που µας δίνεται η ευκαιρία µνηµόνιο και εθνική κυριαρχία
είναι δύο έννοιες αντίθετες. Το παράδοξο είναι -αξίζει να το ση-
µειώσουµε- ότι η εθνική κυριαρχία δεν απωλέστηκε διά των
όπλων, δεν είχαµε εισβολή κάποιας χώρας. Είχαµε υπογραφές.
Με µία υπογραφή συρρικνώσατε γεωπολιτικά και γεωστρατηγικά
την Ελλάδα.

Επιπλέον, θα έπρεπε η Ελλάδα άµεσα, εδώ και τώρα, να κάνει
πράξη αυτά για τα οποία στο κάτω-κάτω λέτε ότι συµφωνείτε µε
εµάς. Είναι εξαγγελίες του Πρωθυπουργού που έλεγε προ
µηνών, πριν τις εκλογές φυσικά για γνωστούς λόγους, ότι «θα
επεκταθούµε στα δώδεκα ναυτικά µίλια» –το είδαµε-, ότι «θα
οριοθετήσουµε και θα χαράξουµε αποκλειστική οικονοµική ζώ-
νη» –το είδαµε και αυτό- και ότι «θα ξεκινήσουν οι γεωτρήσεις
για να εκµεταλλευτούµε τα ενεργειακά µας κοιτάσµατα». Μηδέν
στα τρία εις ό,τι αφορά τα ζητήµατα αυτά. Όπως θα συνεχίσετε,
δηλαδή µε τον ίδιο ρυθµό, είµαστε βέβαιοι ότι και σε εκατό χρό-
νια από τώρα δεν πρόκειται να κάνετε τίποτα για τον πολύ απλό
λόγο ότι δεν είστε µια εθνικά ανεξάρτητη Κυβέρνηση. Εκτελείτε
εντολές τρίτων και ό,τι σας υποδεικνύουν αυτό και κάνετε.

Η Χρυσή Αυγή όταν έρθει, λοιπόν, στην εξουσία θα κάνει πρά-
ξη τα αυτονόητα. Την επέκταση στα δώδεκα ναυτικά µίλια, την
οριοθέτηση και χάραξη της αποκλειστικής οικονοµικής ζώνης και
την εκµετάλλευση των αποδεδειγµένων ενεργειακών κοιτασµά-
των που µία µικρή µελέτη –έχουν κυκλοφορήσει πάρα πολλές
στο διαδίκτυο- αποδεικνύει ότι η εκµετάλλευσή τους θα µπο-
ρούσε να βγάλει την Ελλάδα από το οικονοµικό τέλµα και γιατί
όχι να την οδηγήσει σε µία υπερδύναµη στον ενεργειακό τοµέα
εξάγοντας ενέργεια σε χώρες της Ευρώπης και σε άλλες της
υπόλοιπης υφηλίου.

Για εµάς πάνω απ’ όλα, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ,
είναι η διασφάλιση της εθνικής κυριαρχίας η οποία περνάει µόνο
µέσα από το εξής απλό. Ισχυρό στρατό, ισχυρές ένοπλες δυνά-
µεις, αξιόµαχο, µάχιµο προσωπικό το οποίο θα επιτελεί το καθή-
κον του όπως ορίζει το πατριωτικό καθήκον και όχι όπως ορίζει
το κοµµατικό καθήκον που τους θέλει δηµόσιους υπαλληλίσκους
οι οποίοι εκτελούν εντολές οι οποίες στο κάτω-κάτω υπονο-
µεύουν το δηµόσιο και εθνικό συµφέρον.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Ματθαιόπουλε.
Τον λόγο έχει η κ. Λιάνα Κανέλλη εκ µέρους του Κοµµουνιστι-

κού Κόµµατος.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα συντοµεύσω και θα αντιπαρέλθω γεωγραφικές κατανοµές

ιδεολογικού περιεχοµένου εντός της Αιθούσης. Θα τις αντιπα-
ρέλθω αναγκαστικά, γιατί στο τέλος θα µπερδεύουµε τους Ερυ-
θρούς Χµερ µε το ερυθρό χουνέρι, θα µπερδεύουµε την έννοια
της εξαγωγικής υπερδύναµης µε την αυτάρκεια της χώρας και
την πλήρη αυτοευνουχιστική για τη χώρα συµβολή της πολιτικής
και κυρίως, θα κάνουµε το πιο εύκολο πράγµα στον κόσµο, θα
ξεχωρίζουµε το ΝΑΤΟ από την Ευρωπαϊκή Ένωση.Θα ξεχωρί-
ζουµε τη Σουηδία –ας πούµε- από την Αγγλία και θα νοµίζουµε
ότι η Σούδα κατά τα ελληνικά δεν είναι βάση αλλά είναι ένα

µέρος που φυσάει ο αέρας και καθορίζει την ΑΟΖ στις ακτές της
Κρήτης. 

Επειδή δεν µπορώ να το κάνω αυτό, θα µείνω σε απλά πράγ-
µατα, γιατί αν θα µπούµε σε ιδιοκτησίες τώρα του «ω ξειν αγγέ-
λειν Λακεδεµονίοις» και ποιος έχει δικαίωµα να φέρει περι-
κεφαλαία τον 21ο αιώνα και πού να το κάνει και αν θα το κάνουν
οι Μακεδόνες επάνω και αν θα φοράνε χλαµύδα, θα ξεφύγουµε.
Δεν µπορώ καθόλου. Ειλικρινά σας το λέω. 

Θα µείνω, για παράδειγµα, στη συµφωνία µε τη Σουηδία για
δύο λεπτά. Στην πραγµατικότητα είναι επέκταση–υλοποίηση του
ν.2815/2000. Τότε είχαµε τοποθετηθεί αρνητικά, γιατί δεν επέ-
κειτο η υπόθεση «INTRACOM –ΕRICSSON». Σε αυτό το χρονικό
διάστηµα, από το 2000 µέχρι το 2013, δεκατρία χρόνια µετά και
η «INTRACOM» και η «ΕRICSSON» έχουν παίξει τεράστιο ρόλο
στην ελληνική πραγµατικότητα και στην αµυντική πραγµατικό-
τητα και τις υποκλοπές, τουλάχιστον η «ΕRICSSON». Χάθηκε. 

Θα µου πείτε ο κόσµος αλλάζει, γιατί να µη λέτε «ναι», γιατί να
µην προσαρµοστείτε; Αν προσαρµοστεί κάποιος ακόµη και στην
πυρηνική καταστροφή, η φυσική του µετεξέλιξη είναι κατσαρίδα.
Μέχρι στιγµής, αυτό που ξέρω είναι ότι εάν προσαρµοστείς πάρα
πολύ σε τέτοιου είδους οικονοµικές ανοχές σε εποχές κρίσης,
µόνο κατσαρίδα µπορείς να γίνεις και µυρµήγκι να σε πατάνε. Ας
είµαστε σοβαροί. Η «Google» αγόρασε –ξέρω εγώ- τη Φινλανδική
«ΝΟΚΙΑ» και η «ΕRICSSON» παρέχει πληροφορίες και οπλισµό
υψηλής τεχνολογίας σε εκατόν ογδόντα χώρες. Μη µου λέτε,
λοιπόν, ότι είναι αµυντική και υλοποιητική σχέση. 

Ξαναγυρνάω σε αυτά που είπα πριν. Μία εµπορική συµφωνία
είναι. Θα πούµε «όχι»; Είµαι υποχρεωµένη ώρες-ώρες εδώ µέσα
να εξηγώ και µερικά πράγµατα, γιατί δεν πάει µε τη γεωγραφική
κατανοµή η κατανόηση κάποιων πραγµάτων. Δεν πάει! Ο Σκορ-
πιός, το νησί, είναι ελληνικό, ας πούµε, έδαφος; Τον απολάµβα-
ναν οι Έλληνες όταν τον είχε ο Ωνάσης που ήταν από ρωµαίικο
αίµα ή απολάµβαναν τις ειδήσεις περί τον Σκορπιό; Τώρα οι Έλ-
ληνες, που τον έχει ένας Ρώσος µε πάρα πολλά λεφτά που τον
κυνηγάει και η γυναίκα του, τον απολαµβάνουν ξανά και πρέπει
να τον πάρουν πίσω για να απολαύσουν; 

Όταν το µεγάλο κεφάλαιο κατέχει, κατέχει. Το µεγάλο κεφά-
λαιο όταν κατέχει χάνεις απλά, καθηµερινά µε αίµα κερδισµένα,
όχι απλώς πολιτικά, εργασιακά, προνοιακά αλλά και υπαρξιακά
δικαιώµατα. Το µεγάλο κεφάλαιο, όταν µιλάµε τόσο αβίαστα για
εθνική κυριαρχία στη χώρα, µπορεί να σου βάζει διόδια για να
βγεις από το σπίτι σου και να σου φτιάχνει συνοριακό σταθµό
διά των διοδίων. Και αν έχεις, είσαι µάγκας Έλληνας και περνάς
στην επικράτεια, εάν δεν έχεις, είσαι δούλος Έλληνας και δεν
περνάς στην επικράτεια. 

Δεν υπάρχει η έννοια του έθνους, η έννοια του κράτους και η
έννοια της πατρίδας, αν δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε σε βα-
σικές πολιτικές έννοιες για ένα ιστορικό υποκείµενο απανταχού
της γης που λέγεται λαός. Δεν µπορεί εν ονόµατι του λαού, διά
της αντιπροσώπευσης, τµήµατά του να εκπροσωπούν το σύνολό
του. Δεν µπορούν όµως και να καταργούν και την έννοια λαός.
Να µην καταργούµε την έννοια λαός, γιατί εκτός από τον Πολ
Ποτ, υπήρξε και ο Ερυθρός Στρατός και η Ερυθρά Πλατεία.

Ευτυχώς είχε αποτέλεσµα η γεωγραφική ανακατανοµή. Λέµε
«όχι» στη σύµβαση για τη Σουηδία. 

Έρχοµαι στη σύµβαση για την Ουκρανία που αφορά την αν-
ταλλαγή πληροφοριών. Να σας πω κάτι; Άκουσα και τους προ-
λαλήσαντες συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Μου έκανε και εντύπωση
κιόλας. Δεν την είχα εντοπίσει αυτήν την πληροφορία και ήταν
εξαιρετικά χρήσιµη για να την συνδυάσω µε το Κατάρ. Άλλαξαν
τα συστήµατα. Αποκαταστάθηκαν οι δηµοκρατίες, οι ελεύθερες
αγορές σε χώρες του πρώην σοβιετικού µπλοκ, του «σιδηρού πα-
ραπετάσµατος». Και τι δεν έχετε πει! Οι µεν είχαν το «σιδηρούν
παραπέτασµα» για «πιπίλα» και οι δε τη «σιδηρά κυρία», τη Θά-
τσερ. Πόλεµο έκανε και εκείνη στα Φόκλαντ δηλαδή. Να µη µι-
λήσουµε για βρετανική αποικιοκρατία. Να µη µιλήσουµε για
εγκλήµατα ολλανδικής αποικιοκρατίας. Τώρα βάλαµε και την Ου-
κρανία στο παιχνίδι.

Έχουν πλουτίσει οι Ουκρανοί; Αυτή η ανταλλαγή πληροφο-
ριών θα ωφελήσει δηλαδή τον ουκρανικό και τον ελληνικό λαό;
Σε αυτό το επίπεδο γίνεται; Γιατί τουλάχιστον, εµείς έχουµε εκλε-
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γεί λέγοντας στο λαό ότι αυτό θέλουµε να εκπροσωπούµε. Γι’
αυτό και σας µιλάµε έτσι καµµιά φορά, δηλαδή µε λίγο περισσό-
τερη εκλαϊκευµένη σαφήνεια. Καµµιά φορά µας ακούτε και µας
αποκαλείτε δογµατικούς και µετά έρχεστε εδώ να υπερασπι-
στείτε µε συµφωνίες δόγµατα του ΝΑΤΟ. 

Οι Ουκρανοί αυτήν τη στιγµή είναι τίγκα, ενδεχοµένως, στους
ενεργειακούς πόρους. Πλούτισαν οι Ουκρανοί και οι Ουκρανές
ή µήπως πλούτισαν εδώ οι µικρές αγγελίες ροζ περιεχοµένου και
φθηνού εξαγώγιµου εργατικού δυναµικού; Πλούτισαν; 

Πάντα θα παραµένει το ερώτηµα ποιος έχει τον πλούτο, καθο-
ρίζει την αξία και την υπεραξία της εργασίας και την αναγνωρίζει
και τι σηµαίνει εργατική τάξη. Αυτές οι συµφωνίες είναι οικονο-
µικών, καπιταλιστικών, πολυεθνικών γκρουπούσκουλων. Ενδύον-
ται και φορούν ενδεχοµένως και τη µάσκα του κράτους, όταν το
κράτος είναι αστικό και ταξικό και ανήκει σε ελάχιστους πραγ-
µατικά ως προς τη διεκπεραίωσή του. Βεβαίως είναι και ταξικά
αντίπαλο το κράτος. Και βεβαίως αυτές οι συµφωνίες, όσο και
να έχουν καλή πρόθεση, όσο και να εµφανίζουν ότι αυτά τα
πράγµατα ωφελούν τη χώρα, δεν διευκρινίζουν ποτέ τίνος είναι
η χώρα. Γι’ αυτό λέµε «όχι». Δεν είµαστε εναντίον της χώρας. Εί-
µαστε εναντίον της ιδιοκτησίας της χώρας από κάποια συµφέ-
ροντα. 

Αυτό είναι και η Ουκρανία τώρα. Δεν θα ανταλλάξετε πληρο-
φορίες. Για τι θα ανταλλάξετε; Για τους χουλιγκάνους που θα έρ-
θουνε; Για τους µετανάστες που έρχονται από την Ουκρανία;
Τέτοιες πληροφορίες θα ανταλλάξετε; Όντως θα ανταλλάξετε
πληροφορίες για προσαρµογές οπλικών συστηµάτων, για τούτο,
για εκείνο, για το άλλο, για βάσεις. Ούτως ή άλλως τα περισσό-
τερα είναι και µη επανδρωµένα, άρα δεν αφορούν καν αυτά καθ’
αυτά στις Ένοπλες Δυνάµεις. 

Για την τρίτη συµφωνία µε το Κατάρ -παρακαλώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε, δεν ξέρω, δεν ήσασταν στην επιτροπή αλλά είσαστε
στο Κοινοβούλιο, προεδρεύετε αυτήν τη στιγµή- είχαµε σταθεί
σε κάτι και πρέπει να πάρουµε απάντηση. Υπάρχει µία ανάλυση
σκοπιµότητας στην αιτιολογική έκθεση για το Κατάρ, η οποία µι-
λάει για κάτι που δεν υπάρχει πουθενά. Λέει ότι πρέπει να υπο-
γράψουµε αυτήν τη συµφωνία, γιατί στο παιχνίδι µπαίνουν «νέοι
δρώντες». Δηλαδή στα ελληνικά, στην εισηγητική έκθεση που
ήρθε στο Κοινοβούλιο -το είχα επισηµάνει και στην επιτροπή-
λέει «νέοι δρώντες». Ελπίζω να µε διαφωτίσει ο Υπουργός. 

Όταν λέτε «νέοι δρώντες» τι εννοείτε; Δηλαδή πέρα από τα
κράτη, ανεξαρτήτως του τι πολίτευµα έχουν και τι δεν έχουν, έτσι
δεν είναι; Δεν µπορεί να υπαγορεύσεις και στα άλλα κράτη τι πο-
λίτευµα θα έχουν για να συνδιαλλαγείς µαζί τους. Και σας το
λένε οι κοµµουνιστές αυτό. Δηλαδή µπορεί να διαφωνείς αλλά
δεν είσαι σε µία νησίδα, αλλιώς µετά πώς θα υπερασπιστείς τη
Συρία να καθορίσει τα του οίκου της; Για να είµαστε και σοβαροί.
Πώς θα είσαι εναντίον των επεµβάσεων; Πώς θα έχεις τα κότσια,
όταν δεν σε ενδιαφέρει το καθεστώς στο Μπαχρέιν ή αλλού να
µην είσαι υπέρ του εµπάργκο στην Κούβα; Λέω τώρα. Γιατί µι-
λάµε για χώρες που ο καθένας τις καθορίζει όπως θέλει. Ποιοι
είναι αυτοί οι «νέοι δρώντες»; 

Άµα πάρω ως παράδειγµα τις προηγούµενες συµφωνίες που
κουβεντιάσαµε και καταψηφίσαµε, όσον αφορά το τι είναι η συµ-
φωνία για το Κατάρ δεν χρειάζεται να συνεννοηθούµε. Εµπορική
συµφωνία είναι αυτή. Δεν έχετε δει το «Qatar Foundation»; Πρό-
κειται για τις µεγαλύτερες ποδοσφαιρικές εταιρείες του κόσµου,
αυτές που είναι και οι πιο χρεωµένες στα χρηµατιστήρια, αυτές
που έχουν τη δυνατότητα να δώσουν και 100 και 200 εκατοµµύ-
ρια ευρώ για έναν παίκτη, για δυο παπούτσια, την ίδια ώρα που
το αντίστοιχο επίδοµα θέρµανσης δεν ξεπερνά τα 220 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Αυτοί είναι οι συνεταίροι του Κατάρ που εξασφαλί-
ζουν και την αιωνιότητα της διαφήµισης των τριάντα δευτερο-
λέπτων στο International Al Jazeera. 

Οι «νέοι δρώντες» -προσέξτε- είναι επικίνδυνο πράγµα. Στην
προηγούµενη συµφωνία για τα ραδιολογικά αναγνωρίζεται ως
πάροχος, χορηγός ή καταναλωτής και της τεχνογνωσίας -λέω
τώρα για τα χηµικά όπλα- Οργανισµός οµάδας συµφερόντων,
έξω από τα κράτη. Μη µου το παρουσιάζετε δηλαδή ως διακρα-
τικό. 

Και µπορείς να τα πουλήσεις και σε άλλους οργανισµούς, δη-

λαδή αύριο το πρωί στη «ALNUSTRA» ή στην «AL-τάδε». Αν θέ-
λετε βάλτε και ένα «AL-Κανέλλη» ή «AL-Δαβάκης», για να µην κα-
τηγορώ κανέναν. Εκεί είναι το πρόβληµα; Με τέτοιες συµφωνίες,
µε «νέους δρώντες» αναγνωρίζετε τη δυνατότητα να παρέχετε
διευκολύνσεις -βεβαίως του κεφαλαίου-, στρατιωτική εξυπηρέ-
τηση -βεβαίως για λογαριασµό του κεφαλαίου- να πουλάτε, να
αγοράζετε, να ανταλλάσετε πληροφορίες, τεχνογνωσία περί χη-
µικών όπλων και σε µη κρατικές οντότητες. Γι’ αυτό δεν έχουν
θέση κάτι συζητήσεις περί πατριωτισµού εδώ πέρα γιατί, εντάξει,
θα πέσουν οι Θερµοπύλες από µόνες τους, θα κάνουν ένα µπραφ
και θα πέσουν κάτω, γιατί κάποιος µπέρδεψε την έννοια «Θερ-
µοπύλες» µε τις θερµές πύλες ενός πολιτικού Άδη. Έχει γυρίσει
τα µπρούµυτα ο Λεωνίδας, έχει γυρίσει τα µπρούµυτα η Σπάρτη!
Σας το λέω δηλαδή ότι έχουµε χάσει το µέτρο εδώ µέσα που µι-
λάµε τώρα. Τίποτα άλλο δεν έκαναν οι αρχαίοι παρά λαµπαδη-
δροµίες µε τη σηµαία της «SAMSUNG» και τη σηµαία του Κατάρ
και τη σηµαία του «Qatar Foundation» και της Ρεάλ Μαδρίτης! 

Εδώ, στη συµφωνία µε το Κατάρ υπάρχει η αναγνώριση «νέων
δρώντων» σε επίσηµο έγγραφο συµφωνίας. Αυτές είναι κουβέν-
τες που τις κάνουν οι διπλωµάτες ή ακόµα και οι µυστικές υπη-
ρεσίες των διπλωµατών, των Υπουργείων. Μιλάνε για τους
παράγοντες, για τους αναφυόµενους, για τούτο, για εκείνο, για
το άλλο. Όταν εσείς αναγνωρίζετε εδώ «νέους δρώντες», δεν θα
βγει η Χρυσή Αυγή να λέει δηµόσια, ο εκπρόσωπός της, «εµείς
είµαστε η Χεζµπολάχ της Ελλάδας»; Εσείς αναγνωρίζετε «νέους
δρώντες». Καταλάβατε; Γι’ αυτό σας είπα ότι είναι επικίνδυνοι τέ-
τοιοι όροι. Μπαίνουν και µοιάζουν lapsus linguae, κακιά µετά-
φραση αλλά φτιάχνουν βάση και αφού φτιάξουν αυτήν τη βάση
για να καλύψουν τα συµφέροντα που κρύβουν, τότε όταν θα
έρθει η ώρα να βρεθούµε, ο αντιστεκόµενος µπορεί να είναι και
προδότης, γιατί δεν θα πηγαίνει µε τα συµφέροντα του χώρου -
και όχι της χώρας- και της ζώνης, όχι της Αγίας Ζώνης, αλλά της
οικονοµικής ζώνης. Έχουµε συνάψει συµφωνίες µε µετέχοντες
στην Ευρωπαϊκή Οικονοµική Ζώνη, χωρίς να διευκρινίζουµε ποια
είναι αυτή, εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης -και δεν εννοούµε τη νο-
µισµατική.

Κατ’ αυτήν την έννοια, αυτό µε το Κατάρ είναι εξόφθαλµο.
Ανάµεσα σε αυτά που είπε ο ΣΥΡΙΖΑ, λοιπόν, -για να γυρίσω,
διότι δεν ξεχνάω όταν ανοίγω παρενθετική πρόταση- είναι ότι
τους πήρατε όλους αυτούς και τους πήγατε οπωσδήποτε στην
Ξάνθη και οπωσδήποτε στην Κοµοτηνή για τις ασκήσεις, για να
δώσετε λαβή σε ποιους; Να σκεφτούν τι; Δεν νοµίζω ότι χρειάζε-
ται να πω παραπάνω. 

Έχω ξαναπεί ότι ο πραγµατικός πατριωτισµός διά των λαών
ενίοτε κρύβεται σε αυτά που δεν λέγονται, όχι σε αυτά που λέ-
γονται. Μην δηµιουργείτε ψευδαισθήσεις και κυρίως, µην δηµι-
ουργείτε άλλοθι -δεν τους πήγατε ας πούµε, στην αρχαία
Σπάρτη, το λέω για να αστειευτώ- για να δίνετε λαβή σε κάποιους
να λένε αυτά που πρέπει να πούνε. Δεν θα σας το έλεγα αν δεν
είχε υπογράψει η χώρα συµφωνία οικονοµικοστρατιωτική πριν
από πολλά χρόνια -και έχω δυστυχώς την τύχη και ατυχία να την
έχω δηµοσιεύσει- όπου στο εγχειρίδιο µεταξύ αµερικανικών να-
τοϊκών δυνάµεων και Ελλήνων για τη δηµιουργία του διεθνούς
στρατοπέδου στις Σέρρες ήταν απαραίτητη η γνώση και άλλης
γλώσσας για να πλησιάσεις γυναίκα ή να «βαφτίσεις» την τυρό-
πιτα και είχαµε πληρώσει κιόλας γι’ αυτό. 

Μόνοι σας βάζετε τα χέρια σας και βγάζετε τα µάτια σας, δί-
νοντας σε ψευτοοµάδες που στέκονται υπεράνω της πραγµατι-
κότητας την δυνατότητα να εµπλέκουν την ιδεολογία µε την
τσέπη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Κανέλλη. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κύριος Υπουργός και κλείνουµε τη συ-
ζήτηση. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Να διακόψω για λίγο, κυρία Πρόεδρε, και

θέλω να ζητήσω συγγνώµη και από εσάς και από τον Υπουργό
αλλά έχει αρχίσει από τις έντεκα η ώρα, έτσι όπως κατανεµήθη-
καν τα πράγµατα, η συζήτηση του νοµοσχεδίου για την εµπορία
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ανθρώπων στο οποίο είµαι εισηγήτρια. Είµαι, λοιπόν, υποχρεω-
µένη να γυρίσω την πλάτη και να σηκωθώ να φύγω και να µην
µείνω για να ακούσω τον Υπουργό. Ζητάω συγγνώµη αλλά είναι
ήδη τρία τέταρτα που έχω καθυστερήσει. Ακόµη κι αν είµαι η τε-
λευταία εισηγήτρια, πρέπει κάποια στιγµή να τοποθετηθώ κι εκεί,
και δεν είµαι το Άγιον Πνεύµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κυρία

Κανέλλη.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας): Ξε-

κινώντας από αυτά που είπε η κ. Κανέλλη, θα ήθελα να πω πριν
φύγει, για να το ακούσει, ότι έχει πει δυο στοιχεία τα οποία πρό-
σεξα µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον και νοµίζω ότι έχει δίκιο. 

Πρώτον, θέλω να πω όσον αφορά την εκλαΐκευση αυτών των
συµβατικών κειµένων, ότι επιτέλους πρέπει να έρχονται στην Αί-
θουσα -και στις επιτροπές και στην Ολοµέλεια- κείµενα τα οποία
θα έχουν έναν εύληπτο χαρακτήρα και θα είναι πιο σαφή πάνω
στα ζητήµατα τα οποία το πολιτικό Σώµα καλείται να διαχειριστεί.
Εγώ, σε ό,τι µε αφορά, θα κάνω ό,τι µπορώ προκειµένου να αλ-
λάξει αυτό.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και έγκαιρα. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας):

Εκεί ενώνεται και το ζήτηµα των «νέων δρώντων» που πραγµα-
τικά, κατά την άποψή µου, µπορούµε να το χαρακτηρίσουµε ως
ένα σολοικισµό µέχρι και µια ατυχή έκφραση, µε ό,τι αυτό µπορεί
να συνεπάγεται σχετικά µε τη διατύπωση σχολίων πάνω σε αυτό.
Το να φέρνουµε δηλαδή τέτοιους «νέους δρώντες» έχει ως απο-
τέλεσµα να µιλάµε πολλές ώρες µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, και
δικαίως. 

Κατ’ αρχάς, θέλω να πω, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, ότι αυ-
τές οι συµφωνίες συνάφθηκαν στο πλαίσιο της συµµετοχής µας
στο ΝΑΤΟ. Είναι ξεκάθαρο. Σε κάθε περίπτωση η συµµετοχή
αυτή έχει ως απώτερο στόχο τον βασικό στόχο του ΝΑΤΟ, που
είναι η ενίσχυση της άµυνας της χώρας. 

Υπό το πρίσµα αυτό, κάθε είδους διεθνής στρατιωτική συνερ-
γασία εντός της συµµαχίας προσφέρει πολλαπλά οφέλη στρα-
τιωτικού χαρακτήρα. Με άλλα λόγια, θα έλεγα ότι δηµιουργεί την
επίτευξη µιας διαλειτουργικότητας µε στρατιωτικούς όρους –αν
θέλετε- µιας συνέργειας µε όρους πολιτικής, µε όρους της κα-
θηµερινότητας. 

Κατά τούτο πιστεύω ότι και τα στρατηγεία και το στρατιωτικό
προσωπικό της χώρας σε τέτοιου είδους συµβάσεις δηµιουργεί
ένα κλίµα και έχει ένα πεδίο καλό για να λειτουργήσει. 

Αυτά που αναφέρθηκαν από τους διαφωνούντες τα πρόσεξα.
Θεωρώ ότι –θέλω να κάνω αυτό το σχόλιο- οι µυστικές υπηρεσίες
-η δαιµονοποίηση όλων αυτών που ελέχθησαν και από εσάς, κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, και από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
και από τη Χρυσή Αυγή- δεν θα είχαν ανάγκη να περιβληθούν
συµβατικούς τύπους προκειµένου να λειτουργήσουν. Όλο αυτό
το ιστορικό απόθεµα, το οποίο όλοι γνωρίζουµε, από τον Ψυχρό
Πόλεµο µέχρι σήµερα κινήθηκε και λειτούργησε -θεωρώ ότι όσον
αφορά τη χώρα µας έχει παύσει να υπάρχει- στο σκότος, στη
σκιά και σε όλα εκείνα τα οποία συνέθεταν εκείνη την γκρίζα πε-
ρίοδο. Σήµερα, αυτές οι συµβάσεις, τις οποίες συζητούµε δεν
νοµίζω ότι δηµιουργούν εκείνο το περιβάλλον –θα έλεγα- προ-
κειµένου να αναπτυχθούν και να ευδοκιµήσουν. Είναι αυτό που
είπα: Επίτευξη διαλειτουργικότητας, συνέργειας. 

Ανέφερε η κ. Ιγγλέση για δεύτερη φορά –το είχε αναφέρει και
στην επιτροπή- «θα περιµέναµε να υπάρχει η συνέργεια σε ζητή-
µατα στρατιωτικής ιατρικής» κ.λπ..

Θέλω να σας πληροφορήσω ότι η συµφωνία για το Κατάρ προ-
βλέπει συνέργειες για τη στρατιωτική ιατρική. 

Θα ήθελα να πω όµως, επίσης ότι το Υπουργείο Εθνικής Άµυ-
νας βρίσκεται συνέχεια σε ετοιµότητα όσον αφορά θέµατα κοι-
νωνικής µέριµνας, κοινωνικής πρόνοιας, ιατρικής παρέµβασης,
σε ζητήµατα τέτοια. Τα C-130, τα ελικόπτερά µας, τα Super
Puma, διατρέχουν το Αιγαίο σε επιχειρήσεις έρευνας και διάσω-
σης, προκειµένου να επεµβαίνουν όπου χρειάζεται. 

Προ ηµερών –σας το είπα και στην επιτροπή- C-130 έκανε δια-
κοµιδή µαζί µε στρατιωτικό ασθενοφόρο της Κω προκειµένου να

µεταφέρει το περιστατικό σε νοσοκοµείο του κέντρου της Αθή-
νας. 

Γίνονται πολύ σηµαντικά πράγµατα. Καλό θα είναι η επιτροπή,
στην οποία απ’ ό,τι γνωρίζω µετέχετε –και θα δω και αυτό το ζή-
τηµα, όσον αφορά εµένα- να έρθει σε άµεση επικοινωνία και µε
τις λειτουργίες του στρατιωτικού προσωπικού και µε παράπλευ-
ρες λειτουργίες κοινωνικής προσφοράς των Ενόπλων Δυνάµεων,
που είναι πάρα πολλές και οι οποίες αναπτύσσονται συνέχεια
παρά το δυσµενές οικονοµικό κλίµα και τη δυσµενή κατάσταση
που περνάει η χώρα µας όσον αφορά τη στήριξη σε τεχνικό υλικό
και σε υπηρεσιακή –αν θέλετε- υποστήριξη και διαθεσιµότητα. 

Οι Ένοπλες Δυνάµεις, δίνουν τον καλύτερό τους εαυτό από
τον απλό υπαξιωµατικό ή το στρατιώτη, µέχρι τον αξιωµατικό ο
οποίος δίνει τα πάντα στην επιτέλεση του καθήκοντος, παρά την
ελάχιστη αµοιβή του και τις δυσκολίες οι οποίες επικρατούν σή-
µερα όσον αφορά την οικονοµική του υπόσταση εξαιτίας της οι-
κονοµικής συγκυρίας, η οποία είναι διπλή για τον Έλληνα
αξιωµατικό και τον Έλληνα στρατιωτικό. 

Σήµερα, η έννοια του καθήκοντος είναι αυξηµένη περισσότερο
από κάθε άλλη φορά. 

Αυτή η άσχηµη συγκυρία η οποία υπάρχει –και επιτρέψτε µου
να το πω ευρισκόµενος περίπου δυόµισι µήνες στο Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας- είναι ένα απέραντο –θα έλεγα- πεδίο πρόκλη-
σης για να αναπτύξουν δεξιότητες, συνέργειες και να δώσουν
τον καλύτερό τους εαυτό αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι χειµάζονται
οικονοµικά. Από την Πλάτη του Έβρου µέχρι το ακραίο φυλάκιο
της ελληνικής επικράτειας το στρατιωτικό προσωπικό της χώρας
δίνει τον καλύτερό του εαυτό. Και αποτελεί µία πρόκληση για την
πολιτική ηγεσία, η οποία συµµετέχει σε αυτήν τη –θα έλεγα- δυ-
σχείµερη περίοδο, το να αναπτύξει όλα εκείνα τα δεδοµένα προ-
κειµένου να απαλύνει τις δυσκολίες που περνάει αυτός ο κόσ-
µος. 

Αυτά ήθελα να πω, κυρία Πρόεδρε. 
Θα καταθέσω στα Πρακτικά ορισµένα στοιχεία που συνέλεξα,

τα οποία πήρα µετά από πρόκληση κάποιων συναδέλφων στην
επιτροπή, σχετικά µε τα κόστη των διαφόρων συµβάσεων τα
οποία έχουµε υπογράψει. Υπάρχει ο κατάλογος. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας κ.Αθανάσιος

Δαβάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κι εµείς ευχα-
ριστούµε, κύριε Υπουργέ. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας: 

1. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού
Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερ-
µανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυνας της
Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρα-
τίας της Σλοβενίας, του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βα-
σιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας και
του Στρατηγείου της Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκησης Μετασχη-
µατισµού σχετικά µε τη Λειτουργική Σχέση, που αφορά το Δια-
κλαδικό Κέντρο Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και
Πυρηνικής Άµυνας (JCBRN Defence COE Functional Relationship
MOU)».

2. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού
Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερ-
µανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυνας της
Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρα-
τίας της Σλοβενίας και του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου
Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας
αναφορικά µε την Ίδρυση, Διοίκηση και Λειτουργία του Διακλα-
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δικού Κέντρου Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και
Πυρηνικής Άµυνας (JCBRN Defence COE Operation MOU)».

3. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που
αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού
Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟ-
ΣΚΕΣΘΑΜ-ΑΜSCC) και της Τεχνικής Διευθέτησης µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας, σχετικά
µε την εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που
αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού
Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟ-
ΣΚΕΣΘΑΜ-ΑΜSCC)».

4. «Κύρωση της Συµφωνίας της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας µε το Υπουργικό Συµβούλιο της Ουκρανίας για την
Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών περί Άµυ-
νας».

5. «Κύρωση του Μνηµονίου Συµφωνίας µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και των Σουη-
δικών Ενόπλων Δυνάµεων, µε εξουσιοδότηση της Κυβερνήσεως
της Σουηδίας σχετικά µε την καθιέρωση διµερών συσκέψεων».

6. «Κύρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου Άµυνας του Κράτους του Κατάρ».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνονται δεκτά τα παραπάνω νοµοσχέδια;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτά, δεκτά. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς τα νο-

µοσχέδια του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: 1. «Κύρωση του Μνη-
µονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Άµυνας της
Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού Υπουργείου Άµυνας
της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερµανίας, του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας, του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας
της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυνας της Σλοβακικής Δηµο-
κρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβε-
νίας, του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της
Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας και του Στρατη-
γείου της Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκησης Μετασχηµατισµού
σχετικά µε τη Λειτουργική Σχέση, που αφορά το Διακλαδικό Κέν-
τρο Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και Πυρηνικής
Άµυνας (JCBRN Defence COE Functional Relationship MOU)», 2.
«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού Υπουρ-
γείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερµανίας,
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας,
του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας, του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυνας της Σλο-
βακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας
της Σλοβενίας και του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασι-
λείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας αναφο-
ρικά µε την Ίδρυση, Διοίκηση και Λειτουργία του Διακλαδικού
Κέντρου Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και Πυρη-
νικής Άµυνας (JCBRN Defence COE Operation MOU)», 3. «Κύ-
ρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου

Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που αφορά στη συ-
νεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρα-
τηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-
ΑΜSCC) και της Τεχνικής Διευθέτησης µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας, σχετικά µε την εφαρ-
µογή του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που αφορά στη συ-
νεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρα-
τηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-
ΑΜSCC)»,4. «Κύρωση της Συµφωνίας της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας µε το Υπουργικό Συµβούλιο της Ουκρανίας
για την Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών περί
Άµυνας», 5. «Κύρωση του Μνηµονίου Συµφωνίας µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και των
Σουηδικών Ενόπλων Δυνάµεων µε εξουσιοδότηση της Κυβερνή-
σεως της Σουηδίας σχετικά µε την καθιέρωση διµερών συσκέ-
ψεων», 6. «Κύρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας
µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και του Υπουργείου Άµυνας του Κράτους του Κατάρ»
έγιναν δεκτά κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχουν ως εξής: 

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού
Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερ-
µανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας,
του Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυ-
νας της Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της
Δηµοκρατίας της Σλοβενίας, του Υπουργείου Άµυνας του Ηνω-
µένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρ-
λανδίας και του Στρατηγείου της Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκη-
σης Μετασχηµατισµού σχετικά µε τη Λειτουργική Σχέση, που
αφορά το Διακλαδικό Κέντρο Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής,
Ραδιολογικής και Πυρηνικής Άµυνας (JCBRN Defence COE
Functional Relationship MOU)

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού
Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερ-
µανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας, του
Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυνας της
Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρα-
τίας της Σλοβενίας, του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βα-
σιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας και
του Στρατηγείου της Ανώτατης Συµµαχικής Διοίκησης Μετασχη-
µατισµού σχετικά µε τη Λειτουργική Σχέση, που αφορά το Δια-
κλαδικό Κέντρο Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και
Πυρηνικής Άµυνας (JCBRN Defence COE Functional Relationship
MOU), που υπογράφηκε στο Norfolk των Ηνωµένων Πολιτειών
της Αµερικής στις 26 Οκτωβρίου 2006, του οποίου το κείµενο
στην αγγλική και σε µετάφραση στην ελληνική γλώσσα, έχει ως
εξής:

1376 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1377



1378 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1379



1380 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1381



1382 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1383



1384 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1385



1386 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1387



1388 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1389



1390 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1391



1392 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1393



1394 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1395



1396 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1397



1398 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1399



1400 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1401



1402 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1403



1404 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1405



1406 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1407



1408 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1409



1410 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1411



1412 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1413



1414 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1415



1416 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1417



1418 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1419



1420 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1421



1422 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1423



1424 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1425



1426 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1427



1428 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1429



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Κατανόη-
σης που κυρώνεται, προσωρινά σύµφωνα µε το Τµήµα XII και ορι-
στικά σύµφωνα µε τις συνταγµατικές διαδικασίες.»

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού
Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερ-
µανίας, του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας,
του Υπουργείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυ-
νας της Σλοβακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της
Δηµοκρατίας της Σλοβενίας και του Υπουργείου Άµυνας του
Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας
Ιρλανδίας αναφορικά µε την Ίδρυση, Διοίκηση και Λειτουργία
του Διακλαδικού Κέντρου Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ρα-
διολογικής και Πυρηνικής Άµυνας (JCBRN Defence COE Ope-
ration MOU)

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Άµυνας της Τσεχικής Δηµοκρατίας, του Οµοσπονδιακού Υπουρ-
γείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερµανίας,
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας,
του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας, του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Ρουµανίας, του Υπουργείου Άµυνας της Σλο-
βακικής Δηµοκρατίας, του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας
της Σλοβενίας και του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασι-
λείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας αναφο-
ρικά µε την Ίδρυση, Διοίκηση και Λειτουργία του Διακλαδικού
Κέντρου Αριστείας Χηµικής, Βιολογικής, Ραδιολογικής και Πυρη-
νικής Άµυνας (JCBRN Defence COE Operation MOU), που υπο-
γράφηκε στο Norfolk των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής στις
26 Οκτωβρίου 2006, του οποίου το κείµενο στην αγγλική και σε
µετάφραση στην ελληνική γλώσσα, έχει ως εξής:

1430 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1431



1432 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1433



1434 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1435



1436 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1437



1438 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1439



1440 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1441



1442 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1443



1444 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1445



1446 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1447



1448 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1449



1450 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1451



1452 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1453



1454 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1455



1456 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1457



1458 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1459



1460 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1461



1462 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1463



1464 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1465



1466 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1467



1468 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1469



1470 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1471



1472 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1473



1474 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1475



1476 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1477



1478 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1479



1480 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1481



1482 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1483



1484 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1485



1486 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1487



1488 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1489



1490 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1491



1492 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1493



1494 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1495



1496 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1497



1498 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1499



1500 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1501



1502 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1503



1504 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1505



1506 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1507



1508 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1509



1510 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1511



1512 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1513



1514 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1515



1516 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1517



1518 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1519



1520 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1521



1522 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1523



1524 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1525



1526 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1527



1528 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1529



1530 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1531



1532 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1533



1534 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1535



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Κατανόη-
σης που κυρώνεται, προσωρινά σύµφωνα µε το Τµήµα 12 και ορι-
στικά σύµφωνα µε τις συνταγµατικές διαδικασίες.»

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας που
αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού
Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας
(ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ- ΑΜSCC) και της Τεχνικής Διευθέτησης µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας,
σχετικά µε την εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας
που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονι-

στικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθή-
νας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ- ΑΜSCC)

Άρθρο πρώτο 

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ.
1 του Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης (Memorandum of
Understanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρα-
τίας της Πορτογαλίας που αφορά στη συνεργασία εντός του
Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ - AMSCC) και η Τεχνική
Διευθέτηση (Technical Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογαλίας σχετικά µε την εφαρ-
µογή του ως άνω Μνηµονίου, που υπογράφηκαν στις 9 Σεπτεµ-
βρίου 2010 στη Λισαβόνα και στις 19 Νοεµβρίου 2010 στην
Αθήνα, των οποίων το κείµενο, στην αγγλική γλώσσα και σε µε-
τάφραση στην ελληνική, έχει ως εξής: 

1536 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1537



1538 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1539



1540 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1541



1542 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1543



1544 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1545



1546 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1547



1548 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1549



1550 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1551



1552 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1553



1554 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1555



1556 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1557



1558 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1559



1560 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1561



1562 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1563



1564 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1565



1566 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1567



1568 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1569



1570 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1571



1572 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1573



1574 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1575



1576 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1577



1578 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1579



1580 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1581



1582 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1583



1584 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1585



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Κατανόη-
σης και της Τεχνικής Διευθέτησης που κυρώνονται από την πλή-
ρωση των προϋποθέσεων της παραγράφου 11.1 του άρθρου 11
του Μνηµονίου Κατανόησης.»

«Κύρωση της Συµφωνίας της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας µε το Υπουργικό Συµβούλιο της Ουκρανίας για την
Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών περί Άµυ-
νας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Υπουργικού Συµβουλίου της Ουκρανίας για
την Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Πληροφοριών περί
Άµυνας, η οποία  υπογράφηκε στην Αθήνα, στις 6 Οκτωβρίου
2011, της οποίας το κείµενο σε δύο πρωτότυπα, στην ελληνική
και αγγλική γλώσσα, έχει ως εξής:

1586 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1587



1588 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1589



1590 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1591



1592 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1593



1594 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1595



1596 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1597



1598 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1599



1600 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1601



1602 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1603



1604 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1605



1606 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1607



1608 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1609



1610 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1611



1612 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΣΤ’ - 11 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1613



1614 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 9
αυτής. Οι τροποποιήσεις της Συµφωνίας θα γίνονται σύµφωνα
µε τις ίδιες διαδικασίες.»

«Κύρωση του Μνηµονίου Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και των Σουηδικών
Ενόπλων Δυνάµεων µε εξουσιοδότηση της Κυβερνήσεως της
Σουηδίας σχετικά µε την καθιέρωση διµερών συσκέψεων

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και των Σουηδικών
Ενόπλων Δυνάµεων, µε εξουσιοδότηση της Κυβερνήσεως της
Σουηδίας, που υπογράφηκε στις 20 Σεπτεµβρίου 2006 από τον
εξουσιοδοτηµένο εκπρόσωπο της Κυβέρνησης της Σουηδίας και
στις 6 Οκτωβρίου 2006 από τον εξουσιοδοτηµένο εκπρόσωπο
της Ελληνικής Δηµοκρατίας, το κείµενο του οποίου, σε πρωτό-
τυπο στην αγγλική γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική
γλώσσα, έχει ως εξής:
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1616 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1618 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1620 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1622 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1624 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Συµφω-
νίας, που κυρώνεται, προσωρινά από την τελευταία υπογραφή
και οριστικά, σύµφωνα µε τις συνταγµατικές διαδικασίες.»

«Κύρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Υπουργείου Άµυνας του Κράτους του Κατάρ

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας του Κράτους του Κατάρ, η οποία υπογρά-
φηκε στην Αθήνα στις 30 Ιουνίου 2011, της οποίας το κείµενο σε
δύο πρωτότυπα, στην ελληνική και αγγλική γλώσσα, έχει ως
εξής:
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1626 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1628 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1630 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1632 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1634 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1636 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1638 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1640 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1642 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1644 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1646 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1648 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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1650 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 11
παράγραφος 1 αυτής.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ το
Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του
επικύρωση των Πρακτικών ως προς στην ψήφιση στο σύνολο των
παραπάνω νοµοσχεδίων. 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το Τµήµα πα-
ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.00’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Τρίτη 17 Σεπτεµβρίου 2013 και ώρα 18.00’, µε αν-
τικείµενο εργασιών του Τµήµατος: α) Κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, β) Αναφορά στην Ηµέρα Εθνι-
κής Μνήµης της Γενοκτονίας των Ελλήνων της Μικράς Ασίας από
το τουρκικό κράτος και γ) Νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

1652 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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